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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Elisabeth Engström T  

Asta Groth X   Anders Bruhn T §§ 1-9 

Tobias Nässén X   Annika Jung T  

Helene Skantze  X   Vilma Mori Aguilar -  

Filip Wiljander  X   Dominique Faymonville T §§ 1-9, 22 

Eva Öhbom Ekdahl X   Per Norling N  

Bo Bergkvist  X   Angela Berglund -  

Richard Wendt  X   Noa Samenius -  

Oliver Rykatkin X   Christina Rinman -  

Eivor Örenmark X   Jan Bjurfors N  

Magnus Sjöqvist -      

Anna Kjellin Flory X      

Peter Zethraeus  X      

Johan Hiller X      

Axel Krottler X  §§ 10-61    

Andreas Brännström X      

Lotta Riedel   X      

Lena Gatenborg  -      

Richard Herrey X  §§ 10-21, 23-61    

 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Björn Strehlenert -  

Hans Peters  X   Maria Håård -  
Håkan Ekengren  X   Ylva Hedman N  

Johan Krogh  X      
Olga Anikina X      
Martin Hedman  X      
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Johan Kjellman N  
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Monica Brohede Tellström X   Karin Bünger N  
Martin Sääf X   Jonas Conradsson -  
Anna-Karin Boréus X      
Lena Linnerborg X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Malin Gunnesson N  

Anders Tiger X  Ej § 55 p.g.a. jäv. Jack Sjölund N  

Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Andreas Falk -   Ella Tegsten  T  

Hadia Mian -   Erik Svanfeldt  T  

Maria Raner  X   Emelie Friberg -  

Espen Bjordal  -   Andreas Andersson T  

Gunnel Nyman Gräff  X   Maja Fjaestad T §§ 1-9 

Martin Hellströmer  X   Henrik Unosson T §§ 10-61 

Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell -      
Helena Westerling  X      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Lamin Jatta Modigh  T §§ 22-60, 10-

11 
Mikael Carlsson  X   Kristina Granlund T §§ 1-9, 12-21, 

61 
Lina Olsson  X   Carin Larsson -  
YuSie Rundkvist Chou  X      
Bosse Ståldal  -      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Pernilla Axelsson (-) -  
Esa Örmä X   Christina Wiltman -  
Stephan Andersson  X   Bror Bergquist -  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Göran Börjesson -  
Lisskulla Zayane X   Desha Svenneborg T  
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Ninni Lindberg  X  §§ 10-61    
Louise Ollivier X  §§ 1-9    

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Tomas Ottosson T  

Lisa Rasmussen X  §§ 1-9, 22-56 Rolf Wasteson T §§ 10-21, 57-
61 

Fredrik Holmqvist X      
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§ 1  KFKS 2018/888 

Nya ledamöter och ersättare i Nacka 
kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående personer. 
Asta Groth (M), ny ledamot   
Jan Bjurfors (M), ny ersättare  
Andreas Falk (S), ny ledamot 
Henrik Unosson (S), ny ersättare  
Anna-Karin Boréus (L), ny ledamot 
Jonas Conradsson (L), ny ersättare 
 
- - - - - 
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§ 2 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Peter Zethraeus (M) och Helena Westerling (S) att justera  
protokollet tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 31 januari 2022 och 
den 8 februari 2022. 
 
- - - - - 
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§ 3 KFKS 2022/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2022-01-31 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse 2022-01-19 och revisionsrapport 10/2021 - 
Granskning av avtalshantering för exploateringar  
KFKS 2022/50 
Revisionsskrivelse 2022-01-25 och revisionsrapport 9/2021 – 
Uppföljning av granskningar från 2019 
KFKS 2022/65 

Övrigt 
Förteckning över motioner som ännu ej slutbehandlats i KF - 
återrapportering till KF 2021-01-31 

 
- - - - - 
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§ 4 KFKS 2020/455 

Motion – Nacka idrottscampus 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen och noterar att Järlahöjden i enlighet med 
tidigare fattade beslut angående stadsutvecklingen i Centrala Nacka ska vara en blandad och 
hållbar stadsdel som därmed kommer att innehålla plats för idrottsverksamheter. Samtidigt 
noteras att utformningen av Järlahöjden kommer att preciseras i kommande 
detaljplanearbete. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar på att utreda möjligheterna för att Järlahöjden ska inkludera 2 ishallar 
som kan placeras bredvid varandra, 50 metersbassäng, idrottshall samt tre 11-spelarplaner. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 16 december 2020 och nämnden beslutade att: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen samt noterar att det pågår ett fortsatt 
planeringsarbete inom exploateringsprojektet Järlahöjden. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer fritidsnämndens beslut och kan konstatera 
att det pågår ett arbete på Järlahöjden utifrån tidigare fattade beslut, vilka bland annat pekar 
på att pröva möjligheten att inrymma två 11-spelarplaner och en 7-spelarplan. Jämte 
idrottens behov av planer och anläggningar måste även andra angelägna behov vägas in 
såsom förskola, skola, gymnasium, bostäder, verksamheter, parker och grönområden. Det 
kommer även fortsättningsvis att finnas idrottsanläggningar i anslutning till skolor och 
möjlighet till utomhusspel av fotboll på Järlahöjden. Exakt i vilken omfattning kommer 
klargöras i och med pågående utredningsarbete inom stadsutvecklingsprocessen. 
 
Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att motionens förslag 
avslås med en notering om att det pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som del av 
en blandad stadsbebyggelse på Järlahöjden. 
 
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 92 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 8 mars 2021 
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Bilaga 1 Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten med flera (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 december 2020 (§ 98) inklusive 
tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ella Tegsten (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), Lisa Rasmussen (V), 
Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V) och Esa Örmä (SD), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot Ella Tegstens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla Ella Tegstens förslag.”  
 
Vid voteringen avgavs 33 ja-röster och 28 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 

Reservationer 
Majvie Swärd reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Motionen avser att utreda hur idrottens behov ska kunna rymmas på Järlahöjden för att  
tillgodose alla med möjligheterna att utöva idrott på sin fritid. Att ishallar och simhallar bör  
läggas i nära anslutning till varandra har dessutom visat sig kunna skapa  
energieffektiviserande möjligheter. Faciliteter som ishallar och simhallar blir därmed  
billigare att drifta genom växelvärme. Idag är ishallar och simhallar de faciliteter som är  
absolut dyrast i drift för kommunen. Majoriteten var inte intresserade av att prioritera  
simhall och ishallar i samma område därmed inte intresserade av att ta långsiktigt hållbara  
beslut där energin kan effektiviseras. Socialdemokraterna vill bygga ett samhälle och inte  
bara stad när Nacka växer.” 
 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det är viktigt med bra möjligheter till idrott och motion för våra barn och unga (och även 
oss vuxna). Det ska vara enkelt och lättillgängligt att röra på sig, både organiserat i 
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föreningar och mer spontant. Därför arbetar vi hårt för att öka antalet idrottsanläggningar 
och utegym och förbättra de som redan finns runt om i Nacka. Det är också viktigt att det 
finns en bredd i utbudet så att alla kan utöva en idrott som passar. 
Nu ser vi att nya anläggningar växer fram runt om i Nacka: Kvarnholmen, Älta, Sickla, 
Myrsjö, Boo gård, Såtgorp, Fisksätra… Och så småningom Järlahöjden och där är 
inriktningen att det ska bli uppåt 1 000 bostäder, kontor och p-hus längs med Värmdöleden 
och flera moderna idrottsanläggningar (tre fotbollsplaner, en ny simhall, två ishallar och 
flera idrottshallar), helt enkelt en bra mix för ett trevligt område.  
Vänsteroppositionen (S, NL, V och MP) vill nu ha ytterligare en 11-spelarfotbollsplan och 
en dubbelt så stor simhall, på bekostnad av nya bostäder. Kommer det ens att bli några 
bostäder över huvudtaget på Järlahöjden? Frånsett att man förlorar stadsmässigheten och 
liv mellan husen i form av butiker och restauranger så försvinner också intäkter som 
behövs för att ha råd att bygga nya idrottsanläggningar. Vänstern verkar inte bry sig om att 
bussterminalen, sporthallarna, de nya skolorna och vägarna också ska finansieras. Hittills 
har de sagt nej till fastighetsförsäljningar på 4 miljarder kronor sedan 2014. Hur har de 
tänkt finansiera alla nya anläggningar?” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan stöder motion då den är helt i linje med partiets politik i idrottsfrågor. Den 
nyligen framlagda kompletterande utredning om behovet av fotbollsplaner fram till år 2040 
av Henrik Aldén visar tydligt att behovet av fotbollsplaner i västra Sickla kommer att bli 
ännu större då befolkningen och antalet barn och ungdomar kommer att växa med ca 
100% på Sicklaön. Järlahöjden är en utmärkt plats att bygga upp ett riktigt idrottscampus 
med närhet till goda kommunikationer, skolor mm. Man kan kalla en sådan satsning 
”Konsten att skapa stad med idrott” och är ett utmärkt exempel på att en långsiktigt hållbar 
stadsutveckling.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Oavsett vilket ideologiskt ursprung som motioner av detta slag kommer av, så stöder 
Sverigedemokraterna alltid andan i dem – idrottsanläggningar är till för så många som 
möjligt, och ska lokaliseras där så många som möjligt har glädje av dem, oavsett om det 
vore lättare och billigare att lägga anläggningarna avsides. 
Alldeles speciellt är Nacka idrottscampus en långsiktig satsning som säkert kommer att 
byggas ut och förädlas under många år – desto viktigare att många kan ta del av den, även 
utan bilburna föräldrar.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet anser att det nu när tunnelbanan blivit försenad och byggtakten saktat in, är 
ett bra tillfälle för kommunen att omgruppera sig och göra ett större omtag kring kapacitet 
och lokalisering av fritidsanläggningar. Att lägga alla alternativ på bordet och noggrant 
utreda dem tillsammans med idrottsrörelsen borde ligga i allas intresse. Vi stöttar därför 
Socialdemokraternas motion. Miljöpartiet anser att det finns en risk med att planera för 
splittrat en stadsdel i taget utan att se till helheten. Det finns alltid en risk att stora 
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ytkrävande idrottsanläggningar inte får plats när planeringen delas upp i många olika 
mindre detaljplaner. Idag finns det redan ett beslut om lokalisering av två ishallar till västra 
Järlahöjden. Vi vill att ishallsområdet med tillhörande kringytor placeras så nära 
Värmdöleden som möjligt för att få ett så optimalt markutnyttjande av Järlahöjden som 
möjligt, samtidigt som ishallarna kan fungera som bullerskydd för andra delar av 
Järlahöjden. Vi tycker också det är viktigt att området planeras så att det bli en symbios 
mellan olika verksamheter/byggnader för att sänka driftskostnaderna och frigöra mer 
pengar till själva idrottsverksamheten. Idag går 72% av Fritidsnämndens budget till hyra & 
drift, och med energisnålare idrottsanläggningar går den andelen att sänka. Knivsta 
kommun har nyligen byggt Sveriges första ishall med passivhusteknik. Utöver att 
energisnåla anläggningar är bra för klimat & miljö är de också ekonomiskt lönsamma.  
Miljöpartiet föreslår också en tunnelförläggning av Värmdöleden förbi Järlahöjden. Detta 
skulle frigöra mycket mark både för bostäder och fritidsanläggningar (och högst antagligen 
finansiera sig självt genom försäljning av denna mark) samt binda ihop de olika delarna av 
staden kring en trevligare kärna med mindre märkbar biltrafik.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet stöttar Socialdemokraternas motion om att utreda möjligheterna för att 
planerna för Järlahöjden inkludera två ishallar som kan placeras bredvid varandra, 50- 
metersbassäng, två idrottshallar samt tre 11 spelarplaner. I centrala Nacka är det stor brist 
på idrottsytor. Barn och unga tar sig långa sträckor for att idrotta och tränar på sena 
anläggningstider. Alliansen vill prioritera bostäder framför idrottsytor. Vänsterpartiet vill att 
alla barn och unga i Nacka ska ha nära till sina idrottsytor och ha ett brett utbud av idrott i 
sin närhet. Det är viktigt att i ett tidigt skede av stadsplaneringen satsa på idrottsytorna och 
Vänsterpartiet håller därför med om Socialdemokraternas yrkande om att utreda 
möjligheterna för att planera för Järlahöjden att inkludera 2 ishallar som kan placeras 
bredvid varandra, 50 metersbassäng, två idrottshallar, samt tre 11 spelarplaner.” 
 
- - - - - 
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§ 5 KFKS 2020/456 

Motion – ldrottssatsningar Sicklavallen 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete med utveckling av 
idrottsmöjligheterna i Sickla inom ramen för stadsbyggnadsprojekt Sydvästra Plania samt i 
arbetet med att anlägga nya 11-spelarplaner i Källtorp. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna kring genomförandet av 
idrottssatsningar på Sicklavaallen enligt förslaget att omfatta en 11-spelarplan, två 
idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7 -spelarplan på taket. 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 som beslutade föreslå att det 
noteras att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. I linje med fritidsnämndens beslut är enheten för strategisk stadsutvecklings 
samlade bedömning att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som 
hanteras inom ramen för stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att 
anlägga fotbollsplaner i Källtorp. Därför föreslås att kommunfullmäktige noterar 
att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som hanteras inom ramen för 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att anlägga fotbollsplaner i 
Källtorp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 359 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Motion från Socialdemokraterna av Ella Tegsten med flera, den 18 maj 2020 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Oliver Rykatkin (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ella Tegsten (S) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V), Mikael Carlsson (NL) 
och Esa Örmä (SD), bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot Ella Tegstens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla Ella Tegstens förslag.”  
 
Vid voteringen avgavs 32 ja-röster och 24 nej-röster. 4 ledamöter avstod från att rösta och 
1 ledamot var frånvarande. Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed 
hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 2 

Reservationer 
Majvie Swärd reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Vi socialdemokrater står upp för att Nackas stadsplanering ska ta god hänsyn till  
utrymmen för idrott, kultur och grönt. Vi vill lyssna på och utveckla våra förslag  
tillsammans med föreningar, näringsliv och närboende. 11-spelarplan på Sicklavallen och en  
sammanhängande idrottspark är en viktig del Sicklas utveckling. Sedan motionen lades har  
många förslag lyfts angående utformningen av Sicklavallen. I denna stund då motionen  
behandlas av kommunstyrelsen behandlas också ett inriktnings beslut. Vi vill att det  
inriktningsbeslutet ska återremitteras för att kunna utreda flera alternativ som det i denna  
motion och de utmärkta förslag som har inkommit från föreningar och engagerade  
Nackabor.” 
 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det är viktigt med bra möjligheter till idrott och motion för våra barn och unga (och även 
oss vuxna). Det ska vara enkelt och lättillgängligt att röra på sig, både organiserat i 
föreningar och mer spontant. Därför arbetar vi hårt för att öka antalet idrottsanläggningar 
och utegym och förbättra de som redan finns runt om i Nacka. Det är också viktigt att det 
finns en bredd i utbudet så att alla kan utöva en idrott som passar. 
Även i Sickla byggs och planeras nya anläggningar. I höstas öppnade en idrottshall i Jensens 
skola i Sickla som föreningarna kan använda på kvällar och helger. Idag finns en 7-
spelarplan vid Sickla skola och vi planerar ytterligare en fotbollsplan. Vi planerar också för 
en utbyggnad och renovering av Sickla skola med start i sommar, så att de ska kunna 
fortsätta driva en verksamhet av hög kvalitet i moderna och fräscha lokaler. Utöver detta 
planerar vi 2 st 11-spelarplaner vid Hellasgården, 4 busshållsplatser från Sickla skola, 3 km.  
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Även i Sickla behöver man tänka helhet, där även ekonomi ingår. Vi ökar idrottsytorna och 
ser samtidigt till att skapa en trevlig stadsmiljö, nya bostäder och stabil ekonomi som gör 
att vi har råd att satsa på nya idrottsanläggningar. De fördelarna får man inte med 
vänsteroppositionens förslag. De vill ha en 11-spelarplan, en 7-spelarplan och 2 
idrottshallar, fast det är svårt att förstå hur detta ska få plats och det hotar Sickla skolas 
modernisering. Och hur tänker de finansiera det hela när de säger nej till flera hundra 
miljoner kronor i detta ärende? Det är oansvarig och populistisk politik.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan yrkar bifall på motionen och tycker att det är viktigt att det byggs 
idrottsanläggningar i centrala Nacka i närheten av de platser där barn och unga ska bo i 
framtiden. De senaste åren har antalet fotbollsplaner minskat i centrala Nacka, 11-
spelarplanen på sicklavallen blev till en sjuspelarplan, 2 sjuspelarplaner på Järlahöjden 
försvann och blev parkering och ishall, fotbollstältet nere vid brandstationen försvann den 
också. Under de senaste 20 åren har alltså antalet fotbollsplaner minskat samtidigt som 
antalet barn ökat och enligt prognoserna kommer antalet barn fortsätta öka de närmaste 10 
åren åtminstone. Nackalistan stödjer fullt ut den begäran om folkomröstning kring 
idrottscenter vid sicklavallen, det är tid att den styrande majoriteten börjar lyssna på 
kommuninvånarna.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Oavsett vilket ideologiskt ursprung som motioner av detta slag kommer av, så stöder 
Sverigedemokraterna alltid andan i dem – idrottsanläggningar är till för så många som 
möjligt, och ska lokaliseras där så många som möjligt har glädje av dem, oavsett om det 
vore lättare och billigare att lägga anläggningarn avsides. 
Alldeles speciellt är Nacka idrottscampus en långsiktig satsning som säkert kommer att 
byggas ut och förädlas under många år – desto viktigare att många kan ta del av den, även 
utan bilburna föräldrar.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Socialdemokraterna vill utreda ett idrottskluster på Sicklavallen med en fullstor 11-
spelarplan, två stora idrottshallar och en 7-spelarplan på något tak. Nu har det dykt upp ett 
något mindre ytkrävande förslag från Rädda Nackaidrotten, ett förslag som bygger kring en 
något förminskad 11-spelarplan som blir enklare att placera in än den i 
Socialdemokraternas förslag. Miljöpartiet vill hellre utreda Rädda Nackaidrottens förslag 
och hoppas att den styrande majoriteten är beredd att föra diskussioner om den lösningen 
oavsett om förslaget går till folkomröstning eller ej. Vi tycker inte heller att det är en 
ansvarstagande politik, att som den styrande Alliansen vill, sälja ut mark på Sicklavallen 
med bara en förhoppning om att det ska gå att bygga två nya fotbollsplaner vid 
Hellasgården. I dag är det ytterst osäkert om det går att bygga där, både på grund av 
riksintresset för kulturmiljö och en sällsynt fridlyst fladdermuskoloni som finns i området. 
Miljöpartiet kräver större idrottsytor och motsätter sig all försäljning av mark på 
Sicklavallen till dess det är säkerställt att fotbollen får tillräckligt stora ytor.” 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet stödjer Socialdemokraternas motion om att Nacka kommun bör utreda 
möjligheterna att i Sickla tillskapa en 11-spelarplan, två idrottshallar av handbollsmått, samt 
möjlighet till att förlägga en 7-spelarplan. Då området är ett stadsbyggnadsprojekt under 
utveckling anser Vänsterpartiet att motionen bör behandlas mer genomgående och att 
förslaget är möjligt att utreda i planeringen. Vänsterpartiet håller även med 
Socialdemokraterna om att en satsning på området skulle gynna medborgarna då fler skulle 
ha nära till idrottsytor och området skulle vara mer attraktivt för bosättning. Även 
civilsamhället har lagt fram ett liknande förslag som Socialdemokraterna påpekar i sin 
motion vilket även bör beaktas i utvecklingen av stadsbyggnadsprojektet för området.” 
 
- - - - - 
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§ 6 KFKS 2021/166 

Motion – Asllani-kontraktet för idrottsföreningar 
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna  
bakom förslaget i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionären yrkar att fritidsnämnden får i uppdrag att inkorporera Asllani-kontraktet i 
satsningen Utmärkt förening, och att utmärkelsen som hör till satsningen också ska bygga 
på Asllani-kontraktets fem punkter, utöver de villkor som redan finns. 
Mot bakgrund av att fyra av fem punkter i Asllani-kontraktet redan finns med i 
fritidsnämndens beslutade riktlinjer om att bli en bidragsberättigad förening eller ingår i 
arbetet Utmärkt förening samt att den kvarstående punkten inte är aktuell inom 
fritidsnämndens ansvarsområde noterar fritidsnämnden att det redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. 
Motionen har behandlats i fritidsnämnden som beslutade föreslå kommunfullmäktige att 
notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 september 2021, § 268 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 26 maj 2021 § 56 (FRN 2021/28) 
Bilaga Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 7 maj 2021 
Bilaga Motion - Asllani-kontraktet för idrottsföreningar  

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot Esa Örmäs förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Asllani-kontraktet är ett bra initiativ för att minska de skilda förutsättningarna mellan  
pojk- och flickidrott och se till barnets bästa i motverkande av diskriminering. Att välja ut  
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just detta initiativ till satsningen Utmärkt Förening riskerar dock att bli ett slag i luften då  
det i stora delar redan är inkluderat på andra sätt. Detta tillsammans med faktumet att  
initiativet saknar uppföljning och därmed saknar rimlig möjlighet att påvisa brister gör att  
denna motion enbart skulle leda till gratis reklam för ett bilföretag.” 
 
Yusie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att det som motionen tar upp är väldigt viktiga frågor. Att barn och 
ungdomsidrott sker på rätt sätt med barnets bästa som ledstjärna tycker vi är självklart. 
Nackalistan anser att kommunen på ett bra sätt i svaret förklarat hur man arbetar med 
dessa frågor och vi är nöjda med de svaren och vi anser genom det att kommunen redan 
gör det motionen efterfrågar. Vi vill också framhålla vikten av att inte sätta upp regler för 
elitsatsningar hos barnidrott eftersom det enligt riksidrottsförbundet ej ska förekomma.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Asllani-kontraktet är ett utmärkt sätt att fortsätta och bygga ut kommunens redan 
planmässiga metodik, med bl. a. Utmärkt Förening, för att se till att föreningar som har 
kommunala bidrag uppfyller rimliga krav på jämlikhet och jämlik behandling bland 
aktivitetsdeltagare och föreningsmedlemmar.  Med hjälp av Asllani-kontraktet kan 
kommunen ta hjälp av ett redan starkt varumärke för att ytterligare öka sina möjligheter att 
nå målen.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Att alla barn och unga ska känna sig välkomna och vilja engagera sig i idrottsrörelsen är 
livsviktigt på flera sätt. Barns idrottande är en samhällsfråga och ett brett deltagande 
grunden i vår idrottsrörelse. Miljöpartiet ser att kommunen redan arbetar med ett brett 
deltagande i linje med Asllani-kontraktet. I ljuset av pandemin, där barns idrottande 
minskat, blir det sedan än viktigare att nå alla barn och få fler att stanna inom idrotten och 
tänka över vilka krav som ställs på de medel som delas ut så att de gynnar ett brett, jämställt 
och jämlikt deltagande.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är en mycket viktig fråga som motionen lyfter, hur ser barnens villkor ut inom 
idrottsrörelsen. Tidigare debatter har ofta rört kvantitet och placering av anläggningar och 
nu kommer debatten in på kvalitén för barnen i verksamheterna. Asllani kontraktets frågor 
är centrala och viktiga att diskutera bearbeta och långsiktigt lösa på strukturella sätt och jag 
tror på fritidsnämndens svar:- att fyra av fem frågor är i en aktiv förändrings process. Den 
femte är ej aktuell. Det är viktigt för det finns negativa sidor av idrottsrörelsen som hela 
tiden behöver motverkas med kunskap och attitydförändringar hos ledare och föräldrar 
som är kärnan i och driver idrottsrörelsen. Att fortsätta arbeta med frågorna som 
motionärerna tar upp är viktigt. Och att följa att idrottsrörelsen utvecklas i riktning mot 
målen i utmärktförening, det kommer Vänsterpartiet självklart att fortsätta verka för.” 
 
- - - - -  
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§ 7 KFKS 2021/479 

Motion – Tillägg till fritidsnämndens reglemente om 
lokalisering av idrotts- och fritidsanläggningar 
Motion den 12 april 2021 av Bosse Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen eftersom fritidsnämnden redan inom ramen för 
kommunens fastighetsprocess kan lämna förslag på lokalisering av lämpliga idrotts- och 
fritidsanläggningar. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motionen föreslås att ett tillägg görs i fritidsnämndens reglemente med innebörden att 
fritidsnämnden ska yttra sig om lokalisering av idrotts- och fritidsanläggningar innan beslut 
fattas i kommunstyrelsen. 
 
Av utredningen av motionen framkommer att fritidsnämnden, inom ramen för 
kommunens fastighetprocess, redan kan lämna förslag på lämpliga idrotts- och 
fritidsanläggningar och utifrån denna aspekt finns det inget behov av att revidera 
fritidsnämnden reglemente på denna punkt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 oktober 2021, § 332 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 27 september 2021 
Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 juni 2021 § 73, inkl tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ella Tegsten (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm (MP), 
Esa Örmä (SD), Fredrik Holmqvist (V) och Tomas Ottosson (V), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot Ella Tegstens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att kommunfullmäktige bör bifalla motionen för att på så sätt tydliggöra 
hur processen kring utbyggnad av idrottsanläggningar ska gå till. Vi vill se en större tilltro 
till den kompetens som fritidsnämnden besitter. I tjänsteskrivelsen från FRN skriver man 
att ’ett förbättringsförslag är att fritidsnämnden ser över vilka inriktningsbeslut som 
behöver fattas för att tydligare ge enheten för Fastighetsutveckling och kommunstyrelsen 
de indikationer på vilka anläggningar som behöver utredas.’ Vi tycker att det är viktigt att 
detta förbättringsförslag genomförs skyndsamt så att de behov fritidsnämnden har också 
blir det som utreds.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna tror att alla rimliga ansträngningar behöver göras för att direkt i 
Fritidsnämndens reglemente göra klart hur, i detalj, beredningen av exploaterings- och 
utvecklingsärenden ska tillgå. Erfarenheten talar för ett behov av större tydlighet, det visar 
inte minst arbetet med Näckenbadet.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är självklart att Fritidsnämnden måste få yttra sig om var olika 
idrotts- och fritidsanläggningar bör placeras ur nämndens perspektiv. Det skulle underlätta 
för Kommunstyrelsen att fatta mer välavvägda beslut om alla berörda nämnders olika 
perspektiv finns med i beslutsunderlagen, inte bara kommunstyrelsens mer snäva 
ekonomiska perspektiv. 
Vi anser också att mer måste göras för att få lägre energiförbrukning och 
underhållskostnader, och större möjligheter till extrainkomster från våra idrotts- och 
fritidsanläggningar. Det skulle sammantaget ge lägre kostnader för idrottsanläggningarna 
och mer idrott och fritid för varje skattekrona. Idag går 72% av Fritidsnämndens budget till 
hyra & drift, och med energisnålare idrottsanläggningar går den andelen att sänka. Knivsta 
kommun har nyligen byggt Sveriges första ishall med passivhusteknik. Utöver att 
energisnåla anläggningar är bra för klimat & miljö är de också ekonomiskt lönsamma. Idag 
finns det tyvärr ingen politisk strategi för detta, den typen av beslut ligger idag mer på 
tjänstepersonnivå, inte hos ansvariga politiker.” 
 
- - - - - 
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§ 8 KFKS 2021/611 

Motion – Hållbart reglemente för idrottsanläggningar 
Motion den 24 maj 2021 av Ella Tegsten och Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen eftersom fritidsnämnden redan inom ramen för 
kommunens fastighetsprocess kan lämna förslag på lokalisering av lämpliga 
idrottsanläggningar. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motionen lyfts behovet av att fritidsnämnden får ett utvidgat uppdrag gällande ansvaret 
över lokaliseringen av idrottsanläggningar i Nacka. Det föreslås att fritidsnämndens 
ansvarsområde i reglementet utvidgas till att omfatta förslag på lokalisering av 
idrottsanläggningar. 
Av utredningen av motionen framkommer att fridsnämnden bedöms ha tillräckliga 
förutsättningar och få underlag för att just bevaka behovet av idrottsanläggningar. Något 
ytterligare förtydligande i fritidsnämndens reglemente anses inte behövligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, § 333 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 29 september 2021 
Bilaga 1. Motion om hållbart reglemente för idrottsanläggningar. 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 september 2021 § 91 inkl 
tjänsteskrivelse (FRN 2021/88) 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ella Tegsten (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm (MP), 
Esa Örmä (SD), Fredrik Holmqvist (V) och Tomas Ottosson (V), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot Ella Tegstens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Majvie Swärd reserverade sig för Socialdemokraterna. 
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det är viktigt att de olika facknämnderna yttrar sig innan olika 
idrottsanläggningar, skolor, förskolor eller äldreboenden byggs. Som ägare av behovs- och 
kapacitetsplanerna för de olika verksamheterna så är det också viktigt att man har ett 
avgörande inflytande över vad som byggs, när det byggs och även hur det utformas. Att 
detta ska lämnas helt till kommunstyrelsen att på egen hand besluta är en onödig 
centralisering av makten som får negativa effekter för kommuninnevånarna.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill tillstyrka motionen, och påpeka det värde som ligger i 
Fritidsnämndens samlade kompetens samt vikten av att den tas tillvara. Investeringar och 
beslut i frågor om idrottsanläggningar är dyrbara med svåröverskådliga konsekvenser, inte 
minst vad det gäller lokalisering.  
I sammanhanget finns det också ett allmänintresse av garanterad insyn i en 
projekteringsprocess som historiskt har haft tendenser att dra åt lokalisering där 
kostnadsförutsättningar, markpriser m. m. är gynnsamma men där användbarheten för den 
färdiga anläggningen kan vara låg genom bristande närhet till befolkningscentra.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är självklart att det i Fritidsnämndens uppdrag borde ingå att 
komma med förslag på var olika idrotts- och fritidsanläggningar bör lokaliseras. Det skulle 
underlätta för Kommunstyrelsen att fatta mer välavvägda beslut om alla berörda nämnders 
olika perspektiv finns med i beslutsunderlagen, inte bara kommunstyrelsens mer snäva 
ekonomiska perspektiv. 
Vi anser också att mer måste göras för att få lägre energiförbrukning och 
underhållskostnader, och större möjligheter till extrainkomster från våra idrotts- och 
fritidsanläggningar. Det skulle sammantaget ge lägre kostnader för idrottsanläggningarna 
och mer idrott och fritid för varje skattekrona. Idag går 72% av Fritidsnämndens budget till 
hyra & drift, och med energisnålare idrottsanläggningar går den andelen att sänka. Knivsta 
kommun har nyligen byggt Sveriges första ishall med passivhusteknik. Utöver att 
energisnåla anläggningar är bra för klimat & miljö är de också ekonomiskt lönsamma. Idag 
finns det tyvärr ingen politisk strategi för detta, den typen av beslut ligger idag mer på 
tjänstepersonnivå, inte hos ansvariga politiker.” 
 
- - - - - 
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§ 9 KFKS 2020/833 

Motion – Strategi för kommunens laddinfrastruktur 
Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete för laddinfrastruktur tillsammans med 
Nacka Energi AB. 
 
Kommunfullmäktige noterar det särskilda beslut avseende laddstolpar på kommunens 
fastigheter, som har givits till kommunstyrelsen i mål och budget 2021-2023. 
 
Detta tillsammans uppfyller intentionerna i motionen och den är med detta 
färdigbehandlad 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en strategi för kommunens 
laddinfrastruktur. Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 10 november 
2020 § 190. Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att det 
pågående samarbetet med Nacka Energi AB tillsammans med förslaget i mål och budget 
2021-2023 om att utreda förutsättningarna för laddstolpar och ta fram en plan för hur en 
utbyggnad ska kunna gå till, uppfyller intentionerna i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer natur- och trafiknämndens beslut och 
bedömer vidare att det finns goda möjligheter att öka andelen laddinfrastruktur i Nacka 
kommun - på allmän plats, i samband med nytillkommen bebyggelse och enligt den 
utredning som kommunstyrelsen givits i uppdrag att genomföra för kommunens egna 
fastigheter. Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att 
motionens förslag avslås med en notering att det pågår arbete för laddinfrastruktur inom 
kommunen samt tillsammans med Nacka Energi AB. Sammantaget bedöms detta uppfylla 
intentionerna i motionen. Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 29 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 11 januari 2021 
Bilaga 1 Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer, m. fl. (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 10 november 2020 (§ 190) 
inklusive trafikenhetens tjänsteskrivelse 
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Filip Wiljander (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Martin Hellströmer (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson 
(V) och Lina Olsson (NL), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot Martin Hellströmers förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Antalet elbilar ökar och därmed också behovet av att kunna "tanka" el. 
Laddningsmöjligheterna har ökat i Nacka men det räcker inte. Det finns många privata 
initiativ som bidrar till utbyggnaden. I samband med ny bostadsproduktion brukar 
laddstolpar numera ses som en nödvändighet eller i alla fall som en värdehöjande faktor. 
Men det är viktigt att kommunen också planerar för utbyggnad kopplade till kommunen 
fastigheter. Därför lade alliansen in ett uppdrag i budgeten för 2021 om att utreda detta och 
ta fram en plan för utbyggnad.” 
 
Martin Hellströmer lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi Socialdemokrater i många år föreslagit och krävt en plan och strategi för 
laddinfrastruktur. Efter många års väntan har majoriteten sent omsider äntligen vaknat och 
har någon form av ansats för laddinfrastruktur. Vi tycker att det är glädjande att äntligen 
fått igenom denna fråga.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Laddbara bilar, d v s elbilar eller laddhybrider, är nödvändigt för att minska 
klimatutsläppen vilket Nackas invånare redan har insett. Under första kvartalet 2021 var 
hela 45% av alla nybilsregistrerade personbilar i Nacka laddbara. Det handlar om tusentals 
nya laddbara bilar. De som inte har laddmöjligheter, främst boende i flerbostadshus, 
behöver då laddgator och laddstolpar. 
Det räcker dock inte att bara att sätta upp nya stolpar längs gatorna och privata laddboxar i 
garagen. Det måste också finnas kapacitet i elnäten. Kommunen ansvarar för planering av 
infrastruktur inom kommunen, inklusive tillgång på el. Det lokala elnätet på Sicklaön har 
dimensionerats utifrån Nacka kommuns planeringsdirektiv,  
den s k ”effektprognosen”. Det är dyrt och tar lång tid att bygga ut elnätet. Utan en korrekt 
effektprognos, som tar hänsyn till den ökande mängden laddbara bilar, riskerar vi att få 
kapacitetsbrist i Nackas elnät. Det skulle drabba samtliga elabonnenter och inte bara 
elbilsägarna. Det särskilda uppdraget, som det nu är formulerat, är nödvändigt men inte 
tillräckligt för att uppfylla behoven av laddplatser. En övergripande strategi i kommunen 
inklusive en översyn av effektprognosen behöver också göras.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Sedan Miljöpartiets motion från 2013 om att ta fram en laddinfrastrukturstrategi för 
”framtidens” elfordon har det hänt mycket på elbilsfronten. Tyvärr verkar de styrande ha 
sovit vid ratten, i alla fall inte hängt med riktigt i svängarna.  
Miljöpartiet stödjer denna motion, och vill dessutom ge Nacka Energi i särskilt uppdrag att 
utreda hur kommunen kan nå upp till målet i den regionala infrastrukturplanen om 193 
snabbladdningsstationer i Nacka till år 2030. Kommunen måste ta ett betydligt större 
ansvar för upp- och utbyggnad av laddinfrastruktur för elfordon genom att ge tydliga 
ägardirektiv till Nacka Energi, och föra samtal med Boo energi, om att bygga upp ett elnät 
och en infrastruktur för framtidens fordon. Ska vi vara bäst på att vara kommun duger det 
inte att bara luta sig tillbaka i passagerarsätet och låta någon annan styra. 
Idag är det också många som bor i olika samfälligheter runtom i kommunen som har 
upptäckt att det inte går att sätta upp laddstolpar även fast de vill det. Det handlar om ett 
äldre stelbent regelverk som togs fram långt innan dagens elbilar blev vanliga. Vi vill att 
kommunen tar fram en plan för hur vi kan underlätta för äldre samfälligheter att sätta upp 
laddstolpar även om inte detta ingår i samfällighetens anläggningsbeslut, och att en 
skrivning om laddstolpar och modern infrastruktur skrivs in alla nya samfälligheters 
anläggningsbeslut.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Motionens fokus är på att kommunen ska identifiera var det är lämpligt att anlägga 
laddplatser för elbilar, både för snabbladdning och vid långsam laddning där bilen står 
parkerad längre tider. Det är inte tillräckligt att anse motionens intention är uppfylld även 
om det formellt är korrekt. Problemet är inte om det heter strategi eller planering för 
elladdstolpar utan att det är så många boende i Nacka som inte kan efterfråga en elbil pga 
det inte går att ladda den på ett bra sätt. Att NEAB planerar tre nya laddplatser i 
kommunen är bättre än inget men räcker inte till för att de som vill använda elbil kan 
efterfråga en.” 
 
- - - - - 
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§ 10 KFKS 2020/946 

Motion – Fossilfri fordonsflotta senast 2030  
Motion den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att Majoritetsprogrammet från hösten 2018 anger att Nacka  
helt ska fasa ut fossilenergi från egen verksamhet och att kommunens fordon i möjligaste  
mån ska vara el- eller hybridbildar samt att det finns mål i miljöprogrammet som styr mot  
fossilfri fordonsflotta. Därmed kan konstateras att det redan pågår ett arbete som ligger i  
linje med förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
En motion inkom den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) som föreslår 
att kommunen ställer om sin fordonsflotta till att bli fossilfri till 2030. För att kunna nå en 
fossilfri fordonsflotta till 2030 föreslår motionärerna även att kommunen ställer krav i 
kommande upphandlingar att fossilfritt bränsle ska användas i personbilar som används i 
den kommunalt finansierade verksamheten. 
 
Natur- och trafiknämnden samt kommunstyrelsens miljöutskott har berett motionen och 
lämnat synpunkter utifrån sina ansvarsområden. Nämnden och utskottet redovisar exempel 
på vad som görs för att nå målet om en fossilfri fordonsflotta redan 2025. De redovisar 
också vilka svårigheter som finns utifrån kostnader och utveckling av fossilfria fordonsslag. 
 
Motionens förslag går i linje med verksamheternas mål och utveckling. I kommunens mål 
och budget är en av de politiska inriktningarna en miljösmart kommun. Den politiska 
inriktningen fungerar som ett riktmärke för kommunens samlade klimatarbete vilket styr 
den kommunala organisationens och de kommunägda bolagens verksamhet. Ett av målen 
under ”miljösmart kommun” är ett helt fossilfritt samhälle. För kommunen innebär det 
bland annat att kommunens fordon i möjligaste mån ska vara el- eller hybridbilar. I den 
senaste revideringen av miljöprogrammet beslutades ett mål om att 100 procent av 
kommunens fordon, med vissa undantag, ska kunna drivas med förnybart bränsle redan till 
2025. Möjligheterna att realisera en fossilfri fordonsflotta beror samtidigt på hur den 
tekniska utvecklingen fortskrider. Vad gäller vissa av kommunens fordon, såsom 
arbetsmaskiner och specialfordon, är marknaden begränsad och det finns idag få fordon 
som drivs med andra drivmedel än fossila. Här kan dock noteras att Nacka har gått med i 
projektet Fossilfritt 2030, där flera kommuner och regioner samverkar i syfte att driva 
utvecklingen och tillverkningen av arbetsmaskiner för minskat koldioxidutsläpp. 
 



 
35 (105) 

 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

I förslag till beslut från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten föreslogs att 
kommunfullmäktige noterar att det finns mål i miljöprogrammet som styr mot en fossilfri 
fordonsflotta och att det redan pågår ett arbete som ligger i linje med förslagen i motionen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 1 juni 2021 att föreslå 
följande; att kommunfullmäktige noterar att Majoritetsprogrammet från hösten 2018 anger 
att Nacka helt ska fasa ut fossilenergi från egen verksamhet och att kommunens fordon i 
möjligaste mån ska vara el- eller hybridbildar samt att det finns mål i miljöprogrammet som 
styr mot fossilfri fordonsflotta. Därmed kan konstateras att det redan pågår ett arbete som 
ligger i linje med förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad.” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 216 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 6 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 23 februari 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 23 mars 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Maria Raner (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Lisskulla Zayane (MP) 
och Lina Olsson (NL), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot Maria Raners förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Maria Raner reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Socialdemokraterna reserverade sig mot beslutet. Det är väldigt synd att majoriteten 
duckar och inte tar denna fråga på största allvar. Klimatet är en av vår tids absolut 
viktigaste frågor och att då inte ställa krav på de av kommunen upphandlade aktörernas 
fordon måste ses som ett misslyckande. Speciellt då Nacka kommun har valt att upphandla 
en så pass stor del av den offentliga driften. Om vi tar hemtjänsten som exempel finns det 
ingen kommunal hemtjänst och de är helt upp till respektive bolag vilka fordon de 
införskaffar. Vi Socialdemokrater vill mer och med politisk vilja skulle vi kunna snabba på 
omställningen mot en helt fossilfri verksamhet i kommunen.” 
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Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Riksdagen beslutade 2012 om att fordonsflottan ska bli fossilfri, vilket de flesta partier 
ställt sig bakom. Nackalistan ställer sig bakom riksdagens beslut och anser att Nacka 
kommun ska följa detta, precis som andra kommuner, regioner och myndigheter. 
Omställningen är nödvändig för att klara klimatmålet. Eftersom en stor del av den 
kommunala verksamheten utförs av privata bolag bör kommunen ställa krav på fossilfri 
flotta i kommande upphandlingar. Vi vill att all kommunfinansierad verksamhet ska 
bedrivas så klimatneutralt som möjligt redan 2030. Självklart kan det finnas undantag i 
form av specialfordon där fossilbränsle ej helt kan avvaras, men ambitionen måste vara 
glasklar.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Sju riksdagspartier har slutit upp bakom regeringsbeslutet från 2012 om att Sverige ska ha 
en fossiloberoende fordonsflotta till år 2030. Kommunen har redan fattat ett beslut om att 
kommunens egen fordonsflotta ska kunna gå på fossilfritt bränsle år 2025. Vi håller med 
om motionärernas syn på att ställa krav i kommande upphandlingar och avtal att fossilfritt 
bränsle ska användas i personbilar som används i den kommunalt finansierade 
verksamheten. Vi vill dock gå längre och kräva det för alla fordon, inte bara personbilar. 
Och att inga nya bilar med förbränningsmotorer får köpas in efter 2025. 
När det gäller kommunens egna fordon ser vi ett problem i kommunens styrmodell där 
besluten delegeras till lägsta möjliga beslutsnivå. Oavsett vad Kommunen har för 
ambitionsnivå så är det upp till varje enskild beställare att besluta hur hen vill beakta 
miljömålen på bästa sätt. Detta är ett problem Miljöpartiet har lyft många gånger tidigare. 
Nu tror vi iofs inte att just detta kommer att bli något större problem framöver då 
biltillverkarna räknar med att en ren elbil kommer vara klart billigare än en bil med 
explosionsmotor redan innan år 2025.  
Sedan Miljöpartiets motion från 2013 om att ta fram en laddinfrastrukturstrategi för 
”framtidens” elfordon har det hänt mycket på elbilsfronten. Tyvärr verkar de styrande ha 
sovit vid ratten, i alla fall inte hängt med riktigt i svängarna. Idag finns det endast två 
snabbladdare i hela kommunen! År 2030 behöver det finnas 193 snabbladdare i Nacka 
enligt det försiktigt tilltagna målet i den regionala infrastrukturplanen. Kommunen måste 
alltså ta ett betydligt större ansvar för upp- och utbyggnad av laddinfrastruktur för 
elfordon. Oavsett fossilfritt eller inte så måste inköp och inhyrning av bilar med 
förbränningsmotorer upphöra snarast, ”framtiden” tillhör elbilen.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Den andra att satsen i motionen om att Nacka Kommun ska ställa krav i kommande 
upphandlingar och avtal om fossilfritt bränsle är helt i linje med den motion som 
Vänsterpartiet lämnade in på Kommunfullmäktige 210524. Och som är ärende 15 på 
dagens dagordning. Den riktar in sig bland annat på problemen med när inköp och 
upphandlingar är för decentraliserat. Vänsterpartiet ser det som ett övergripande 
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kommunalt ansvar att verka för ett fungerande upphandlingssystem för att miljömålen ska 
kunna nås vid upphandling och inköp.  
Vänsterpartiet ser att upphandlingen av tex hemtjänstföretag ska innehålla krav på 
miljöfordon. Det bör inte vara ett valbart klimatmål utan ett självklart. Att skattepengarna 
gör klimatnytta samtidigt som arbetet utförs. Konkurrensen mellan företagen blir även 
rättvisare när det är höga och rättvisa klimatkrav som ställs i upphandlingen eller 
auktorisationen av företagen. 
Vår linje är självklar att all skattefinansierad verksamhet ska ha minimal klimatavtryck och 
kräva elfordon enkelt. Att kommunen i sin egen verksamhet övergår till eldrivna fordon när 
det är möjligt är även det självklart. 
Det är viktigt som motionen tar upp att kommunens föregår med gott exempel och 
skattemedel inte går till miljöförstöring. Målet att det ska vara till 2030 är sent satt och 
ambitionen kan sättas tidigare.  
Ett dilemma med Sveriges klimat politik och miljömål är begreppet fossilfritt, även så 
kallade koldioxidneutrala utsläpp som tex. biobränslen mm. släpper ut koldioxid och det är 
Sveriges siffertrixande och namnsättning som fossilfritt/koldioxidneutralt som behöver 
ändras. Klimatförändringarna fortsätter eskalera oberoende av vad som orsakar utsläppen 
av växthusgaser.” 
 
- - - - - 
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§ 11 KFKS 2020/1053 

Motion – Köttfri måndag i Nacka 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa en köttfri måndag i Nacka och noterar att 
arbete pågår med att minska köttkonsumtionen och matens klimatpåverkan i kommunens 
verksamheter samt att information och kunskap ges kring en hållbar utveckling. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Förslagen i motionen syftar till att minska andelen rött kött och processade charkvaror i 
kommunens skolor, förskolor och äldreomsorg genom att införa en vegetarisk dag i 
veckan. Motionen föreslår även att kommunen genom samarbete med lokala 
folkrörelseorganisationer och företag sprider information om varför man bör minska sin 
kött- och mejerikonsumtion. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beredde ärendet på 
sammanträdet den 16 mars 2021. Utskottet beslutade att föreslå att kommunfullmäktige att 
avslå motionen och noterar att arbete pågår med att minska köttkonsumtionen och matens 
klimatpåverkan i kommunens verksamheter samt att information och kunskap ges kring en 
hållbar utveckling. Utformningen av det arbetet sker dock på olika sätt för att bäst passa 
verksamheten. 
Miljöenheten stödjer kommunstyrelsens verksamhetsutskotts beslut. För motionens andra 
attsats bedömer miljöenheten att det finns flera fördelar med att samverka med företag och 
folkrörelseorganisationer för att sprida information och kunskap om livsmedlens negativa 
klimatpåverkan. Dock kan frågan avseende kött- och mejerikonsumtionen i många fall vara 
en känslig fråga och det finns en otydlighet om det är en kommunal uppgift att informera 
människor om vad de bör äta eller inte. Dels finns det motstridiga uppgifter och miljömål 
såsom behovet av öppna landskap som måste betas och dels är det en hälsofråga för varje 
enskild människa hur mycket och vilka proteiner och näringsämnen som de behöver få i 
sig. Detta är ett ställningstagande som behöver göras hos varje enskild individ. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 158 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 10 mars 2021 
Bilaga 1 Motionen 
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Yrkanden 
Olga Anikina (C) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Majvie Swärd (S), 
Monica Brohede Tellström (L), Mats Gerdau (M) och Esa Örmä (SD), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane (MP), bifall till 
motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Holmqvists förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Fredrik Holmqvist reserverade sig för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi moderater vill att våra invånare ska få bestämma mer om sina liv och sin vardag och att 
politiker ska bestämma mindre. Personlig frihet och egenmakt är viktiga värden för oss, 
därför vill vi begränsa det politiska inflytandet över människors vardag. I detta ärende vill 
några partier till vänster att politiker ska bestämma vilken mat som serveras på skolorna 
och äldreboendena, i klartext vill de ta sig rätten att detaljstyra människors liv. Särskilt 
stötande blir förslaget när det gäller äldre, som själva betalar för sin mat i sina egna hem 
(för äldreboendena är faktiskt deras bostad). De har under ett långt liv själva kunnat 
bestämma vad de ska äta och behöver inga politiska mat-förmyndare nu heller. I Gislaved 
tog man bort läsk på äldreboendena för att det var onyttigt. Nu vill V och MP i Nacka ta 
bort fläskläggen med rotmos och silltallriken på Ektorpshemmet (vilket var exakt vad de 
serverade idag). Det här förmynderiet måste få ett slut!” 
 
Majvie Swärd lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är bra att frågan om minskad köttkonsumtion i skolorna aktualiseras via denna  
motion. Vi känner sympati för intentionerna i motionen, men konstaterar att Nackas skolor  
idag arbetar på ett sätt som tillfredsställer det behov som motionen anför.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att det redan idag pågår ett bra arbete kring måltiderna ute på våra 
förskolor och skolor. Vi stödjer motionens intention att öka andelen vegetarisk mat men 
tycker att detta är något som skall beslutas ute på skolorna och att barn och elever ges ett 
stort inflytande över det beslutet.” 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Då grunderna för motionen synes mindre än glasklara, och det inte finns entydigt 
vetenskapligt stöd för att det i helhetsperspektiv och som samhällsprojekt är rätt att 
motarbeta kött, vill Sverigedemokraterna avvisa förslaget.  
Dessutom kan det konstateras, och det är lika viktigt: det är i grunden fel idé att från 
politisk nivå reglera denna sorts individuella och lokala frågor, som bäst avgörs individuellt 
och lokalt. Ja till kött eller nej till kött är frågor som varken Sverigedemokraterna eller andra 
politiska organisationer ska eller behöver ta ställning i.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det är bra att fler partier uppmärksammar köttets klimat- och miljöpåverkan. Miljöpartiet 
lämnade in motionen ”Köttfri måndag” för drygt tio år sedan och var även med att dra 
igång Köttfri måndag rörelsen i Sverige. Då var det väldigt få politiker som förstod att vad 
vi äter påverkar både klimat och miljö, tyvärr är kunskapen om detta väldigt dålig även hos 
dagens politiker.  
Vi stöder nu som då initiativet då utvecklingen gått åt fel håll, även om vi i Sverige sett en 
minskad köttkonsumtion sedan toppåret 2016. Idag erbjuder de flesta verksamheter inom 
kommunen alltid vegetariska alternativ, flera har också en helt vegetarisk dag i veckan men, 
det krävs mer för att vända utvecklingen och rädda klimat och miljö. Miljöpartiet är 
övertygad om att arbetet med att minska köttkonsumtionen skulle få mer uppmärksamhet 
och gå bättre om kommunen arbetade mer strukturerat och blev en ”Köttfri-måndag-
kommun”, och bättre på att informera om varför vi måste konsumera mindre kött. Den 
totala köttkonsumtionen i världen ökar och det tål att tänka på att det varje timme, året 
runt, avverkas regnskog motsvarande 100 fotbollsplaner för att skapa mer plats för betande 
boskap.” 
 
- - - - - 
  



 
41 (105) 

 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 12 KFKS 2021/612 

Motion – Marknadsplats för återbruk och hållbar 
konsumtion 
Motion den 24 maj 2021 av Lina Olsson (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det som huvudregel inte ligger inom ramen för det 
kommunala uppdraget att skapa och driva en marknadsplats för återbruk. Uppgifter av den 
karaktären bör överlåtas på privata aktörer inom området. Samarbete med sådana externa 
aktörer sker redan idag och möjlighet till återbruk finns vid flera av kommunens 
kretsloppscentraler. Med dessa noteringar är motionen färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska utreda möjligheten att skapa en marknadsplats för 
återbruk och hållbar konsumtion i Nacka. 
 
I utredningen av motionen konstateras att frågan om återbruk är viktig, vilket kommer till 
uttryck bland annat i kommunens avfallsplan. Möjligheten till återbruk av t.ex. möbler och 
textil finns vid flera av kommunens kretsloppscentraler, vilka drivs av det kommunala 
bolaget Nacka vatten och avfall AB. Det kommunala bolaget har även börjat utreda hur 
man kan samarbeta med andra aktörer för att återanvända bygg- och rivningsavfall. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunen som huvudregel inte ägna sig åt säljverksamhet 
eftersom det kan snedvrida konkurrensen på marknaden. Uppgifter av den karaktären bör 
överlåtas på privata aktörer inom området. Mot bakgrund av kommunallagens begränsade 
förutsättningar samt det faktum att Nacka vatten och avfall AB arbetar med återbruk och 
samarbetar med externa aktörer, bedöms det inte föreligga skäl att vidare utreda 
möjligheten för kommunen att skapa en marknadsplats för återbruk. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 379 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 26 oktober 2021 § 34 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten samt juridik- och kanslistaben daterad den 7 oktober 
2021 
Bilaga Motionen 

Yrkanden 
Håkan Ekengren (C) yrkade, med instämmande av Anna-Karin Boréus (L) och Mats 
Gerdau (M), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Kristina Granlund (NL) yrkade, med instämmande av Martin Hellströmer (S), Desha 
Svenneborg (MP) och Tomas Ottosson (V), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot Kristina Granlunds förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Saker som människor vill bli av med ska i största möjliga mån återanvändas i stället för att 
slängas. Det finns många platser för återbruk i Nacka idag: Återbruket vid Saltsjöbaden 
Centrum, Lindra, Stadsmissionen, våra kretsloppscentraler. Och olika digitala lösningar 
som Sellpy. Ändå hävdar Nackalistan att det inte finns några möjligheter till återbruk i 
Nacka. Det känns lite världsfrånvänt och okunnigt. Eller är det möjligen så att det 
viktigaste är att det är kommunen/skattebetalarna som driver verksamheten, inte att den 
verkligen finns?” 
 
Kristina Granlund lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan reserverar sig mot kommunfullmäktiges avslag på motionen.  
Det är idag bara några få procent av allt som samlas in via våra återvinningscentraler i 
Nacka som går till återbruk. Det duger inte! Vi tror att en sammanhållen marknadsplats för 
återbruk med begagnade, reparerade och redesignade produkter som vi föreslår, skulle öka 
återanvändningen i kommunen och vara uppskattat av nackaborna. Vi vill göra det enklare 
och mer attraktivt för medborgarna att både lämna in prylar man inte längre behöver, 
istället för att slänga, men också att få nackaborna att faktiskt handla mer begagnat än idag. 
Som förebild har vi ReTuna i Eskilstuna, en återbruksgalleria med en 15-tal butiker samt 
caféverksamhet.  Samtidigt skapar en återbruksgalleria nya jobb här i vår kommun, och gör 
Nacka till ett föredöme inom cirkulär ekonomi, miljö och klimat. I motionen föreslår vi att 
kommunen utreder förutsättningarna för att skapa en sådan större sammanhållen 
marknadsplats. Däremot är det inte så att kommunen måste vara den som själv driver 
verksamheterna, utan tanken är att enskilda företagare inom återbruk hyr in sig i lokalerna.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet stöder motionen och tycker det är sorgligt att den styrande majoriteten anser 
att förslaget inte ryms inom det kommunala uppdraget. Om Nacka ska nå målen uppsatta i 
kommunens Avfallsplan för 2021-2026 måste vi tydligare styra mot ökat återbruk. En 
marknadsplats kan drivas i privat regi, men kommunen behöver ta ett ansvar för att skapa 
förutsättningar detta, för att möjliggöra en mer cirkulär ekonomi. Som vi ser det är ett 
hållbart Nacka, idag och för kommande generationer, något som både ligger inom det 
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kommunala uppdraget och något vi som politiker har ansvar för. Vi behöver skapa 
förutsättningar för att vi kan dela mer med varandra, återanvända det vi redan har och 
återvinna mer. Vi behöver se hur allt hänger ihop och kan tas tillvara, hur gamla material 
får nytt liv, hur saker kan återanvändas av någon annan. I riktiga kretsloppsparker finns 
också möjlighet att ta emot saker för reparation och renovering, något som inte är möjligt i 
Nacka.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet bifaller motionen, den är helt i linje med gränserna för vad planeten tål. 
Den nya koldioxidbudgeten tydliggör läget för Nackas utsläpp och att det bara finns några 
år kvar med bibehållen utsläppstakt. Konsumtionen av nya varor och transporterna av dom 
är alldeles för stor idag för vad budgeten och klimatet tål. Nacka kommuns miljöprogram 
innehåller mål om att minska utsläpp av växthusgaser från konsumtion och som man 
skriver är återbruk en viktig del i detta. Det är då klokt, att göra återbruk attraktivt och att 
det är lätt att handla och hitta det men behöver. Det är viktigt för att ta återbruket till större 
nivåer. Då kan kommunens mål nås snabbare.  Retuna i Eskiltuna är ett bra exempel på hur 
man kan gör återbruket mera tillgängligt och attraktivt och hur det kan vara ett alternativ 
till konsumtionen av nya varor. Motionen tar upp hur lite av avfallet som återvinns i 
Sverige idag och att det går till förbränning istället. Här behövs nya lösningar och 
attitydförändringar för återbruk och att livslängden på produkter ökar betydligt. Det är 
svårt att bli av med saker på andrahandsmarknaden så mycket slängs i containrar på 
kretsloppscentralen i brist på alternativ. När den nya varan inköpt uppstår problem med 
var den gamla ska ta vägen och den enklaste lösning idag är bil till tippen. Det förhållandet 
behöver ändras och det är politikens roll att skapa nya och bättre förutsättningar för 
medborgarna att kunna leva i mer cirkulära varuflöden.” 
 
- - - - - 
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§ 13 KFKS 2021/613 

Motion – Hållbara upphandlingar ur ett miljö- och 
klimatperspektiv 
Motion den 24 maj 2021 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion väckt av Lisa Rasmussen m.fl. (V) yrkar motionärerna att en lokal inköpspolicy 
med riktlinjer för klimat- och miljömässigt hållbara krav vid inköp och upphandlingar 
utarbetas och att en tydlig rutin för avtalsuppföljning färdigställs. Motionen bereds i 
kommunstyrelsens miljöutskott och därefter i kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
Bedömningen är att tillräckliga styrdokument finns för att bidra till klimat- och 
miljöperspektivet vid upphandlingar och avtalsuppföljning. Arbetet med att säkerställa 
detta bör utvecklas. Det föreslås därför att kommunfullmäktige noterar att kommunens 
inköpspolicy har som målsättning att bidra till klimatmässig hållbarhet och att det finns 
rutiner för avtalsuppföljning. Säkerställandet av klimat- och miljöperspektivet i 
upphandlingar och avtalsuppföljning ska utvecklas och förbättras i samråd med de 
verksamheter där inköpen sker. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 380 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 26 oktober 2021 § 33 
Tjänsteskrivelse från inköpsenheten och miljöenheten daterad den 1 oktober 2021 
Bilaga Motion – Hållbara upphandlingar ur ett miljö- och klimatperspektiv 
 
- - - - - 
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§ 14 KFKS 2020/326 

Motion – Fond eller stiftelse för bevarande av 
kulturhistoriska värden 
Motion den 20 april 2020 av Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska undersöka möjligheterna att inrätta någon form av 
fond eller stiftelse som förvaltas av kommunen för bevarandet av kulturhistoriska värden i 
fastigheter i Nacka. Ärendet har tidigare behandlats i kulturnämnden. I ärendet konstateras 
att kulturmiljövård beaktas i samhällsbyggandet, genom bland annat översiktsplan och 
kulturmiljöprogram. I plan- och bygglagen finns också bestämmelser om underhåll och 
varsamhet av byggnadsverk. Kommunen har egenägda fastigheter av kulturhistoriskt värde. 
Kommunfullmäktige har avsatt medel och kommunen tar ansvar för underhåll och 
förvaltning av dessa fastigheter. Vad gäller bidrag till privata fastighetsägare för underhåll är 
kommunen bunden av kommunallagens bestämmelser om bland annat förbud mot 
understöd till enskild och näringsidkare. Utifrån dessa bestämmelser bedöms det inte ligga i 
kommunens ansvar att bekosta underhåll på privata fastigheter. Mot denna bakgrund 
bedöms inte motionen föranleda några ytterligare åtgärder och är med dessa noteringar 
färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 377 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 8 
november 2021 
Bilaga 1. Motionen från Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från kulturnämnden den 16 februari 2021 § 10 
 
- - - - - 
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§ 15 KFKS 2020/1048 

Motion – Förnya alkoholpolitiska programmet 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att det införs riktlinjer i det alkoholpolitiska programmet som 
tydliggör när kommunen inte ska servera eller bekosta alkohol för anställda eller andra 
gäster i arbetsrelaterade sammanhang. Motionärerna föreslår vidare att det införs riktlinjer i 
det alkoholpolitiska programmet för när det inte får serveras alkohol i kommunens egna 
lokaler. Stadsledningskontorets bedömning är att det inte är motiverat att förnya det 
alkoholpolitiska programmet. Nacka kommun har redan en restriktiv hållning till 
alkoholservering vid intern och extern representation. Policyn för mutor, jäv, 
representation och bisysslor beskriver det förhållningssätt som gäller i kommunen i 
samband med intern representation. En begränsning av servering av alkohol i kommunens 
egna lokaler kan få ej önskvärda konsekvenser inom olika områden, såsom att bland annat 
lokaler som idag används för festsammanhang kommer få svårigheter att bedriva sin 
verksamhet och evenemang kan komma att påverkas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 157 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 14 april 2021 
Bilaga 1 Policy för mutor, jäv, representation och bisysslor 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2021 (SOCN 2020/359) 
Bilaga 3 Motionen från Vänsterpartiet 
 
- - - - - 
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§ 16 KFKS 2020/1051 

Motion – Inventera vilka föreningar och organisationer 
inom kommunen som tar emot och erbjuder stöd till 
personer med funktionsvariationer 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår kommunen att göra en inventering för att fastställa vilka av 
kommunens föreningar och organisationer som är utformade för att kunna ta emot och 
erbjuda stöd till personer med funktionsvariationer. 
 
Ärendet har beretts i fritidsnämnden och kulturnämnden. Beslutsunderlaget till respektive 
nämnd innehåller en redogörelse som belyser vilka föreningar och organisationer som idag 
tar emot stöd och/eller bedriver verksamhet för målgruppen, samt på vilka andra sätt de 
båda nämnderna arbetar med att stötta verksamheter för målgruppen. Fritidsnämnden och 
kulturnämnden stöttar på olika sätt, både ekonomiskt och genom särskilda uppdrag, 
föreningar och organisationer som erbjuder verksamhet för personer med 
funktionsnedsättning samt att samarbeten såväl inom kommunen som i regionen ger 
målgruppen ett brett utbud inom både kultur- och inom fritidsområdet. 
 
I detta ärende presenteras den samlade bedömningen av stadsledningskontoret. Mot 
bakgrund av vad som presenterats i nämnderna kan motionen anses färdigbehandlad med 
en notering om redovisningen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 294 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt kultur-och fritidsenheten, daterad den 20 
augusti 2021 
Bilaga 1 Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 26 maj 2021 § 55, inklusive 
tjänsteskrivelse med dess bilaga (FRN 2020/141) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 17 juni 2021 § 64, inklusive 
tjänsteskrivelse (KUN 2020/127) 
 
- - - - - 
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§ 17 KFKS 2021/161 

Motion – Stoppa bilbränder innan de uppstår 
Motion den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
En motion inkom den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S), vilka föreslår att 
kommunen vidtar åtgärder för att komma tillrätta med bilbränder och andra oroligheter, 
såsom att avsätta medel för ökade trygghetsinsatser. Brottsförebyggande rådet (BRÅ) har 
berett motionen och lämnat synpunkter utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i mål och budget för 2018 om att införa det så kallade 
trygghetspaketet och denna satsning har fortsatt även efterföljande och innevarande år. 
Hittills har trygghetspaketets insatser omfattat bland annat en utökning av 
ungdomsverksamheten/Polarna, stöd till nattvandrargrupper, trygghetsvärdar i lokala 
centrum, utplacering av kameror, väktarinsatser samt anordnande av trygghetsvandringar 
där man identifierar otrygga platser och åtgärdar dessa. Brottsförebyggande rådet arbetar 
också med företrädare för lokalsamhället – såsom polis, föreningar och fastighetsägare – 
via fyra lokala trygghetsråd (TRÅ). Med ledning av rådens möten tas de initiativ som 
behövs. Som exempel kan nämnas att extra väktarinsatser och extra närvaro av 
ungdomsverksamheten (Polarna) sattes in på Henriksdalsberget i samband med 
oroligheterna i början av året. 
 
Vidare beslutade kommunfullmäktige i mål och budget 2021-2023 om så kallade 
framtidsfonder, vilka ska kunna användas för strategiska insatser utöver nämndernas 
budgetar. Ett exempel på hur dessa medel ska användas är till brottsförebyggande insatser 
för att öka tryggheten i samhället. 
 
Mot bakgrund av det som beskrivits ovan finns redan fungerande rutiner och 
samarbetsforum motsvarande det som föreslås i motionen. Vidare finns genom ordinarie 
budget, trygghetspaketet och framtidsfonderna medel för det brottsförebyggande arbetet. 
Motionen kan med detta anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 219 
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Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 5 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från Brottsförebyggande rådet den 28 april 2021, § 3, inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 18 KFKS 2021/165 

Motion – Utveckla demokratin i Nacka 
Motion den 1 februari 2021 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska ge val- och demokratinämnden i 
uppdrag att utveckla demokratin i kommunen genom att få fler involverade i besluten och 
ett ökat valdeltagande samt vissa möjligheter att påverka samhällsutvecklingen samt införa 
demokratiambassadörer. 
 
Val- och demokratinämnden ansvarar för att förmedla tydlig och korrekt information om 
valet och att möjliggöra för röstberättigade att rösta på ett enkelt, tillgängligt och rättssäkert 
sätt. I nämndens uppdrag ligger även att bevaka, utveckla och fördjupa de demokratiska 
processerna och nämnden genomför flera aktiviteter som ligger i linje med intentionerna i 
motionen. Val- och demokratinämnden har tidigare under året behandlat en likande motion 
angående demokratiambassadörer/valinformatörer som avslogs. 
 
Ärendet har beretts av val- och demokratinämnden (VDN 2021/5), som på sitt 
sammanträde den 30 augusti 2021 beslutade föreslå kommunfullmäktige följande: 
”Kommunfullmäktige noterar att det pågår och planeras flera aktiviteter i kommunen som 
uppfyller delar av intentionerna i motionen. Därmed avslås förslaget om en utredning om 
kommuninvånarnas delaktighet Kommunfullmäktige beslutar att förslagen om att utse 
demokratiambassadörer avslås. Motionen är därmed färdigbehandlad” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 296 
Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 30 augusti 2021, § 30 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och nämndadministrativa enheten, daterad den 
23 augusti 2021 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 19 KFKS 2021/167 

Motion – Informera om regelverk kring fyrverkerier  
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Sverigedemokraterna har inkommit med förslag på hur försäljning och användning av 
fyrverkeri kan förbättras genom information och uppföljning. 
I samband med nyårsfirandet kommer kommunen att informera allmänheten på hemsidan 
samt via sociala medier om vad som gäller när du vill använda fyrverkerier. 
 
Efterlevnad av lagen om försäljning av pyrotekniska varor åligger tillsynsansvarig som i 
Nacka kommun är Södertörns brandförsvarsförbund och här kan kommunen som delägare 
i förbundet föra samtal om hur den kan förbättras. Brandförsvaret ansvarar även för att 
informera handlarna om förändringar i regelverket. Kontroll av hur fyrverkerierna används 
på offentlig plats och privat mark ansvarar polisen för utifrån ordningslagen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 220 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 18 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 27 april 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 20 KFKS 2021/162 

Motion – Seniorkollo i Nacka 
Motion den 1 februari 2021 av Espen Bjordal m.fl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Socialdemokraterna föreslår i sin motion att kommunen ska utreda möjligheten att starta en 
kolloverksamhet för äldre i Nacka. 
 
Behovet av stöd och aktiviteter för äldre ökar i takt med den demografiska utvecklingen. 
Äldrenämnden arbetar därför för ett brett utbud av förebyggande och hälsofrämjande 
aktiviteter utifrån Strategin för hälsosamt åldrande - Nacka en äldrevänlig kommun. Av 
remissinstansernas utredning framgår en positiv inställning till kolloverksamhet för 
seniorer. Sammantaget beskrivs seniorkollo som en verksamhet där deltagares hälsa och 
välmående främjas och ofrivillig ensamhet minskas. Den samlade bedömningen är att det 
redan finns möjlighet för föreningar att ansöka om så kallade verksamhetsbidrag för att 
bland annat bedriva kolloverksamhet i kommunen. Stadsledningskontoret föreslår därför 
att motionen förklaras färdigbehandlad med en notering om att det redan pågår ett arbete 
som uppfyller intentionerna i motionen. 
 
Ärendet har även beretts av fritidsnämnden den 26 maj 2021 (FRN 2021/27) och 
äldrenämnden den 26 maj 2021 (ÄLN 2021/46). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 378 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och äldreenheten, daterad den 3 november 
2021 
Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 26 maj 2021 § 51 (ÄLN 2021/46) 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 26 maj 2021 § 57 (FRN 2021/27) 
 
- - - - - 
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§ 21 KFKS 2021/367 

Motion – Begränsa momskompensation till privata 
anordnare 
Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist mfl (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun antar som princip att vid utbetalning av 
momskompensation till externa anordnare betala ut momskompensation i enlighet med av 
anordnaren redovisade momskostnader, dock maximalt 6 procent. Samtidigt föreslås att 
om den externa anordnaren inte redovisar betald moms ska Nacka kommun begränsa 
momskompensationen till 2 procent. Motionärerna menar att nuvarande modell att 
kommunen alltid betalar ut 6 procent i momskompensation kompenserar privata anordnare 
mer än de faktiska momskostnaderna. Ärendet har remitterats till kommunstyrelsens 
stadsledningskontor. 
 
I en statlig översyn av momskompensationen 2015 konstateras att storleken på den dolda 
ingående momsen varierar mellan olika verksamheter. Utredningen ansåg att det vore av 
värde att ha en differentierad procentsats för olika verksamheter eftersom den faktiska 
momskompensationen varierar beroende på typ av verksamhet. På grund av 
gränsdragnings- och beräkningsproblem föreslog utredningen en enda schablonnivå för alla 
verksamheter. Motionärernas förslag att kompensera externa utövare i enlighet med av 
anordnaren redovisade momskostnader, kommer att vara en administrativ process, både 
för den externa utövaren men framförallt för kommunen. Det kommer också att innefatta 
ett kontrollmoment där kommunen måste kontrollera uppgifterna från de externa 
anordnarna så att kommunen betalar ut rätt ersättning. Förslaget i motionen kommer 
således att innebära en merkostnad för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 oktober 2021, § 331 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 29 september 2021 
Bilaga 1. Motion - Begränsa momskompensation till privata anordnare 
 
- - - - - 
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§ 22 KFKS 2022/86 

Enkel fråga – Klädkod i skolan 
Enkel fråga från Alva Dahn (S) till utbildningsnämndens ordförande Monica Brohede Tellström (L) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 23 KFKS 2022/87 

Enkel fråga – Syrgas på äldreboenden 
Enkel fråga från Gunnel Nyman Gräff (S) till äldrenämndens ordförande Karin Teljstedt (KD) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 24 KFKS 2022/89 

Enkel fråga – Trygghetskameror i Fisksätra och 
Orminge 
Enkel fråga från Esa Örmä (SD) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 25 KFKS 2022/90 

Enkel fråga – Åldersgräns på fritidsgårdar 
Enkel fråga från Lisa Rasmussen (V) till fritidsnämndens ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 26 KFKS 2022/91 

Enkel fråga – Koldioxidbudget 
Enkel fråga från Tomas Ottosson (V) till kommunstyrelsens miljöutskotts ordförande Hans Peters (C) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 27 KFKS 2021/1255 

Interpellation – Naturreservat i Ryssbergen 
Interpellation den 13 december 2021 av Christina Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistans har konsekvent motsatt sig exploatering i Ryssbergen. Vi har under alla år 
arbetat för att hela grönområdet, inklusive del södra som avses exploateras, i stället blir 
naturreservat. Ryssbergen är ett orört naturområde med höga naturvärden, rödlistade arter 
och urskog. De delar av grönområdet som här föreslås blir naturreservat skyddas redan 
idag av bl a av strandskydd och riksintresse för Stockholms hamninlopp.  
Därför anser vi inte att det är försvarbart att tillåta exploatering av Ryssbergen, bara för att 
få naturreservat på den resterande delen. Nackdelarna är enorma och fördelarna mycket 
små i jämförelse. Begreppet greenwashing är inte långsökt här. 
Nackalistan går inte med på ett beslut om instiftan av ett mindre naturreservat som 
dessutom villkoras av att detaljplanen i Ryssbergen vinner laga kraft. Det skulle vara att 
indirekt stödja exploateringen. Därför har vi yrkat avslag till förslaget.  Vi kommer att 
fortsätta vårt arbete med att skydda hela Ryssbergens grönområde, gärna genom ett 
naturreservat.” 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 28 KFKS 2021/1256 

Interpellation – Tillgänglighet till skolbarnomsorg 
Interpellation den 13 december 2021 av Lisa Rasmussen (V) till utbildningsnämndens ordförande Monica 
Brohede Tellström (L) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att de frågor som vänsterpartiet ställer i sin interpellation är väldigt 
viktiga att titta närmare på. Vi kommer därför i utbildningsnämnden föreslå att en 
kartläggning sker kring varför barn och familjer väljer bort fritidsverksamhet och 
fritidsklubbsverksamhet samt försöka se vad barnen gör i stället. På fritidsklubben som 
riktar sig mot äldre barn kan det säkert vara så att många går hem istället men vi tycker det 
vore intressant att se om det finns skillnader mellan olika skolor och olika områden vad det 
gäller deltagande i fritidsklubbsverksamhet och vad det då kan bero på.” 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 29 KFKS 2018/888 

Val av kommunalråd i opposition samt 
kommunalrådsresurs efter Khashayar Farmanbar (S) 
t.o.m. 2022-02-28 

Beslut 
Till kommunalråd i opposition väljs  
Gunnel Nyman Gräff (S), 50 % 
 
Till kommunalrådsresurs väljs 
Alva Dahn (S), 50 % 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
  



 
62 (105) 

 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 30 KFKS 2018/888 

Val av ledamot tillika 2:e vice ordförande i styrelsen för 
Nacka Stadshus AB efter Khashayar Farmanbar (S) 
t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2022 

Beslut 
Val av ledamot tillika 2:e vice ordförande bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 31 KFKS 2018/888 

Val av ombud vid Storsthlms förbundsmöte efter 
Khashayar Farmanbar (S) t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Val av ombud bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 32 KFKS 2018/888 

Val av ledamot tillika 1:e vice ordförande i 
överförmyndarnämnden efter Mats Granath (L) t.o.m. 
2022-12-31 

Beslut 
Till ledamot tillika 1:e vice ordförande väljs Ingwar Eklund (L). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 33 KFKS 2018/888 

Val av ersättare för ombud vid Storsthlms förbundsmöte 
efter Mats Granath (L) t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Till ersättare för ombud väljs Lena Linnerborg (L). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 34 KFKS 2018/888 

Nyval av ersättare (L) i arbets- och företagsnämnden 
t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Charlie Hedhav (L). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 35 KFKS 2018/888 

Nyval av ersättare (C) i utbildningsnämnden t.o.m.  
2022-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Emma Eide (C). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 36 KFKS 2018/888 

Nyval av ersättare (S) i äldrenämnden t.o.m.  
2022-12-31 

Beslut 
Val ersättare bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 37 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Sara 
Ljungstedt (utsedd av C) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Val av nämndeman bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 38 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Johan 
Wallin (utsedd av M) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Val av nämndeman bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 39 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Kerstin 
Barve (utsedd av NL) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Val av nämndeman bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 40 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kulturnämnden från Robin Irberger (M) samt val av ny 
ersättare t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ersättare bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 41 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kulturnämnden från Ingwar Eklund (L) samt val av ny 
ledamot t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till ledamot väljs Anne Skoogh (L). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 42 KFKS 2018/888 

Val av ersättare i kulturnämnden efter Anne Skoogh* 
(L) t.o.m. 2022-12-31  

Beslut 
Val av ersättare bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
*Eftersom Anne Skoogh (L) har valts till ledamot har hennes ersättarplats blivit tillgänglig.  
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 43 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
natur- och trafiknämnden från Lina Karlsson (KD) samt 
val av ny ersättare t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till ersättare väljs Oliver Lopez (KD). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 44 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald, 30 %, från Anders 
Tiger (KD) fr.o.m. 2022-03-01 samt val av ny 
deltidsengagerad förtroendevald, 30 %, fr.o.m. 2022-03-
01 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till deltidsengagerad förtroendevald väljs Martin Gunnesson* (KD). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
*Martin Gunnesson var tidigare deltidsengagerad 70 % men blir i och med beslutet deltidsengagerad 100 %.  
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 45 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
styrelsen för Nacka Stadshus AB från Cathrin 
Bergenstråhle (M) samt val av ny ledamot t.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2022 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till ledamot väljs Filip Wiljander (M). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 46 KFKS 2018/888 

Val av ersättare i styrelsen för Nacka Stadshus AB efter 
Filip Wiljander* (M) t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2022 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till ersättare väljs Peter Zethraeus (M). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
*Eftersom Filip Wiljander (M) har valts till ledamot har hans ersättarplats blivit tillgänglig.  
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 47 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Nacka Stadshus AB, inklusive val av 
presidium, för tiden efter ordinarie bolagsstämma 2022 
till och med ordinarie bolagsstämma 2023 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Nacka Stadshus AB, styrelse 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Mats Gerdau M Peter Zethraeus M 
Filip Wiljander M Helene Skantze M 
Hans Peters C Johan Krogh C 
Gunilla Grudevall-Steen L Monica Brohede Tellström L 
Karin Teljstedt KD Anders Tiger KD 
Bordläggning S Andreas Andersson S 
Gunnel Nyman Gräff  S Christina Ståldal  NL 
Mikael Carlsson  NL Tomas Ottosson V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Nacka Stadshus AB, styrelsens 
ordförande, 1:e vice ordförande och 
2:e vice ordförande 

Ledamot Parti 
Mats Gerdau, ordförande M 
Gunilla Grudevall-Steen, 1:e v ordf L 
Bordläggning S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 48 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Nacka Energi AB, inklusive val av 
presidium, för tiden efter ordinarie bolagsstämma 2022 
till och med ordinarie bolagsstämma 2023 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Nacka Energi AB, styrelse 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Peter Tuving M Peter Bladh M 
Anna Kjellin Flory M Lennart Örenmark M 
Gun Selldén M Ingemar Sahlgren C 
Konrad Hellberg C Maria Lidzell L  
Karin Bünger L Stefan Eckardt KD 
Erik Svanfeldt S Suzanne Weigl S 
Lennart Rosberg S Lamin Jatta Modigh  NL 
Lina Olsson NL Emma Bonér  V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Nacka Energi AB, styrelsens 
ordförande, 1:e vice ordförande och 
2:e vice ordförande 

Ledamot Parti 
Peter Tuving, ordförande M 
Konrad Hellberg, 1:e v ordf C 
Erik Svanfeldt, 2:e v ordf S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 49 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Nacka Energi Försäljnings AB, 
inklusive val av presidium, för tiden efter ordinarie 
bolagsstämma 2022 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2023 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Nacka Energi Försäljnings AB, styrelse 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Peter Tuving M Peter Bladh M 
Anna Kjellin Flory M Lennart Örenmark M 
Gun Selldén M Ingemar Sahlgren C 
Konrad Hellberg C Maria Lidzell L  
Karin Bünger L Stefan Eckardt KD 
Erik Svanfeldt S Suzanne Weigl S 
Lennart Rosberg S Lamin Jatta Modigh  NL 
Lina Olsson  NL Emma Bonér  V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Nacka Energi Försäljnings AB, 
styrelsens ordförande, 1:e vice 
ordförande och 2:e vice ordförande 

Ledamot Parti 
Peter Tuving, ordförande M 
Konrad Hellberg, 1:e v ordf C 
Erik Svanfeldt, 2:e v ordf S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 50 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Nacka vatten och avfall AB, inklusive 
val av presidium, för tiden efter ordinarie bolagsstämma 
2022 till och med ordinarie bolagsstämma 2023 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Nacka Vatten och Avfall AB, styrelse 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Bo Bergkvist M Anders Bruhn M 
Magnus Sjöqvist M Gösta Lindh M 
Lennart Örenmark M Magnus Gillén M 
Håkan Ekengren C Niclas Boborg C 
Helena Håkansson L  Anders Myrbäck KD 
Maria Raner S Ann-Kristin Tilllema S 
Monica Sundström S Hans Larsson  NL 
Lina Olsson  NL Carina Bergman V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Nacka Vatten och Avfall AB, 
styrelsens ordförande, 1:e vice 
ordförande och 2:e vice ordförande 

Ledamot Parti 
Håkan Ekengren, ordförande C 
Bo Bergkvist, 1:e v ordf M 
Maria Raner, 2:e v ordf S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 51 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Centrala Nacka AB, inklusive val av 
presidium, för tiden efter ordinarie bolagsstämma 2022 
till och med ordinarie bolagsstämma 2023 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Centrala Nacka AB, styrelse 

Ledamot Parti 
Mats Gerdau M 
Karin Teljstedt  KD 
Henrik Unosson  S 

 
 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Centrala Nacka AB, styrelsens 
ordförande, 1:e vice ordförande och 
2:e vice ordförande 

Ledamot Parti 
Mats Gerdau, ordförande M 
Karin Teljstedt , 1:e v ordf KD 
Henrik Unosson, 2:e v ordf S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 52 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Boo 1:207 AB, inklusive val av 
presidium, för tiden efter ordinarie bolagsstämma 2022 
till och med ordinarie bolagsstämma 2023 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Boo 1:207 AB, styrelse 

Ledamot Parti 
Mats Gerdau  M 
Gunilla Grudevall-Steen L 
Henrik Unosson S 

 
 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Boo 1:207 AB, styrelsens ordförande, 
1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande 

Ledamot Parti 
Mats Gerdau, ordförande M 
Gunilla Grudevall-Steen, 1:e v ordf L 
Henrik Unosson, 2:e v ordf S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 53 KFKS 2021/1331 

Revidering av äldrenämndens reglemente 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar reviderat reglemente för äldrenämnden enligt bilaga 1 till 

tjänsteskrivelsen daterad 22 december 2021. 
 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Ett ärende (dnr ÄLN 2021/217) med förslag om revidering av äldrenämndens reglemente 
på två punkter behandlades på äldrenämndens sammanträde den 15 december 2021 samt 
kommunstyrelsens sammanträde den 24 januari 2022. Den ena punkten rör behovet av att 
kunna upplåta lokaler per timme för verksamhet riktad till seniorer. Den andra punkten rör 
äldrenämndens ansvar som huvudman för kommunal vård och omsorg, där det tidigare 
felaktigt stått att äldrenämnden ytterst är vårdgivare. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 24 januari 2022, § 3 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och äldreenheten, daterad den 22 december 
2021 
Bilaga 1 Förslag till reviderat reglemente för äldrenämnden 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 15 december 2021, § 117 (ÄLN 

2021/217) 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V), Mikael Carlsson 
(NL) och Ninni Lindberg (MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna.  
”Beslutet är en viktig milstolpe i beslutskedjan som ska möjliggöra för äldrenämnden att 
framöver kunna upplåta lokaler per timme. Det kommer att leda till att vi når ut till fler 
seniorer.   
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 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Efter att beslutet fattats i kommunfullmäktige i slutet av januari kan vi skapa 
förutsättningar för platser där föreningar och verksamheter tillsammans kan bidra till att 
främja seniorers sociala delaktighet och hälsa. Det har vi Kristdemokrater drivit och det 
känns väldigt bra och äntligen är vi snart i hamn.  
Vi vill ha mångfald i utbud av aktiviteter för att möta en mångfald av behov hos Nackas 
seniorer. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Nackalistan tycker att de förändringar som föreslås i äldrenämndens reglemente är bra 
men vi skulle för tydlighetens skull vilja se ett förtydligande i kommunstyrelsens 
reglemente. Det är av stor vikt att reglementena som styr de olika nämnderna är 
lättförståeliga och tydliga för alla medborgare i kommunen, vi upplever att det idag inte är 
så och det borde åtgärdas.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är bra att man ändrar på detta sätt i äldrenämndens reglemente efter revisorernas 
synpunkter. När en sak försvinner från ett reglemente för att ansvaret ligger i ett annat 
reglemente så kan det vara bra att man skriver in det i det andra, dvs skriva in det i KS 
reglemente.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 54 KFKS 2021/1150 

Revidering av reglemente för kundval 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag på revidering av reglemente för kundval enligt bilaga 4 
till tjänsteskrivelse daterad den 9 december 2021. 

Ärendet 
I samband med att äldrenämnden den 27 oktober 2021 reviderade de specifika 
auktorisationsvillkoren för särskilt boende för äldre, hemtjänst, ledsagning och avlösning 
och dagverksamhet att hemställa hos kommunfullmäktige om revidering av reglementet för 
kundval för att kunna ställa krav på utdrag ur misstanke- och belastningsregister inom 
nämndens berörda kundval, utöver när det krävs enligt lag. 
 
Med anledning av äldrenämndens hemställan har en översyn av auktorisationsvillkoret som 
avser utdrag ur belastningsregistret skett. En revidering föreslås som innebär att det i 
samtliga kundval (oavsett om det finns lagkrav på inhämtande av registerutdrag eller inte) 
kan ställas krav på att personal som anställs inom ramen för anordnarens verksamhet inom 
kundvalet ska uppvisa registerutdrag till anordnaren. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 20 december 2021, § 402 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben, daterad den 9 
december 2021 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 27 oktober 2021, § 95, Revidering av 
specifika villkor och sanktioner i kundvalet särskilt boende för äldre 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 27 oktober 2021, § 96, Revidering av 
specifika villkor och sanktioner i kundvalet hemtjänst, ledsagning och avlösning 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 27 oktober 2021, § 97, Revidering av 
specifika villkor och sanktioner i kundvalet dagverksamhet för äldre 
Bilaga 4. Förslag på revidering av reglemente för kundval 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Filip Wiljander (M), Karin Teljstedt 
(KD), Monica Brohede Tellström (L), Esa Örmä (SD), Gunnel Nyman Gräff (S) och Lisa 
Rasmussen (V). 
 
Gunnel Nyman Gräff yrkade därutöver, med instämmande av Lisa Rasmussen, att ärendet 
kompletteras med ett auktorisationsvillkor om kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala 
kollektivavtal. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Därefter ställde ordföranden Gunnel Nyman Gräffs tilläggsförslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att avslå tilläggsförslaget.  
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
avslår Gunnel Nyman Gräffs tilläggsförslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att bifalla tilläggsförslaget.”  
 
Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 15 nej-röster. 8 ledamöter avstod från att rösta. 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade avslagit tilläggsförslaget. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 3 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”I samband med Äldrenämndens möte i oktober 2021 blev det tydligt för oss 
Kristdemokrater att kravet på att anordnaren och dess personal ska uppvisa utdrag från 
belastningsregistret är borttaget. Enligt det nya generella villkoret skulle kommunen endast 
kräva in utdrag ur belastningsregistret när det av lag ställs krav på detta, vilket det inte gör 
för äldreomsorgens verksamheter. Vi Kristdemokrater ställde oss kritiska till att inte kunna 
kräva utdrag från belastningsregister inom äldreomsorgen.  
Då vi som nämnd inte kunde besluta om mer ingripande villkor än vad 
kommunfullmäktige fattat beslut om i sitt reglemente lade vi tilläggsyrkandet avseende 
hemställan hos kommunfullmäktige. Ändringen har idag nu röstats igenom i 
kommunfullmäktige vilket gläder oss. Beslutet innebär att nämnderna nu få får möjlighet 
att utforma och anta de specifika auktorisationsvillkoren för detta utifrån den individuella 
tjänstens förutsättningar och karaktär. Vi vill poängtera att vi anser att utdrag ur register ska 
inte ske av slentrian utan måste framstå som proportionerlig i förhållande till sitt ändamål 
och till de motstående intressen som kan finnas.   
När du som skör och sårbar äldre med hjälpbehov tar emot personer i ditt eget hem är det 
inte annat än rimligt att frågan om utdrag ur belastningsregistret är aktuell. Vidare vill vi 
poängtera att arbetsgivaren har ett viktigt ansvar i att göra en noggrann rekryteringsprocess 
för att få god personkännedom om den som är föremål för anställning inom 
äldreomsorgen.” 
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Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi välkomnar denna revidering av reglementet som äldrenämnden tagit upp. Det är bra att 
flera verksamheter får möjlighet att begära utdrag från belastningsregistret för anställda, i 
syfta att skydda utsatta brukare. Det är mycket olyckligt att denna möjlighet togs bort i den 
förra revisionsrundan. Vi delar inte majoritetens tilltro till kundval som universalmetod för 
att driva varenda verksamhet, men oavsett är ett tydligt reglemente för anordnarna att 
förhålla sig till. 
Det är viktigt att Nacka kommuns auktorisationsvillkor kompletteras med att kollektivavtal 
(eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal) ska krävas för att bedriva skattefinansierad 
verksamhet, oavsett om det är i egen regi eller genomförs av privata anordnare. 
På senare år har Moderaterna börjat tala sig varma för kollektivavtal. Och den svenska 
modellen. På riksplanet alltså. Här i Nacka är dock allt som vanligt. Här i Nacka struntar 
högermajoriteten i de som arbetar i välfärdssektorns villkor. Bara det blir billigt! 
Varför anser Socialdemokraterna att det är så viktigt att kommunen försäkrar sig om att 
anordnare har kollektivavtal?  
Med kollektivavtal får den som arbetar på uppdrag av Nacka åtskilliga tusenlappar mer i 
pension och slipper sluta dina dagar som fattigpensionär. Kollektivavtal innebär att 
medarbetarna alltid är försäkrad i arbetet, vid skada på grund av arbetet så är inkomsten 
försäkrad. Kollektivavtal innebär årliga löneuppräkningar. Kollektivavtal innebär att 
arbetsgivaren behöver lyssna på de anställda innan de beslutar om viktiga förändringar av 
verksamheten. Kollektivavtalen är på så vis en del av vår demokrati. 
Vi vill att de som jobbar åt oss ska ha bra och rättvisa villkor på sin arbetsplats. Det gynnar 
den enskilde, men det gynnar också samhället i stort. Vi ska vara en del av lösningen, inte 
nedmontera den svenska modellen.  
Vi Socialdemokraterna vill komma till rätta med osund konkurrens, att de företag som är 
bra arbetsgivare, vi vill att dessa företag ska få rättvisa förutsättningar. Det borde vara 
självklart för alla att de som arbetar i välfärden, med våra äldre inom hemtjänsten eller på 
våra äldreboenden, i skolan och förskolan med våra yngsta, ska ha bra arbetsvillkor!” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att denna revidering av reglementet som äldrenämnden tagit upp är 
bra. Att flera verksamheter kan begära utdrag från belastningsregistret ställer vi oss mycket 
positiva till. Gällande Socialdemokraternas förslag om att även inför kollektivavtalsliknande 
krav i reglementet tycker vi borde utredas närmare. Vi är inte villiga att gå med på det utan 
att man tydligt belyser fördelar och risker med att göra så men vi skulle ställa oss positiva 
till att utreda detta om ett sådant förslag presenteras.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill i grund och botten sekundera kommunens politik att 
implementera Lagen om valfrihetssystem. Som marknaden dock i praktiken ser ut, med 
stor maktobalans mellan anordnare och kund, är det rimligt att kommunen stödjer lagens 
anda med egna regleringar på marginalen, som denna om registerutdrag.” 
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Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är bra att man nu lägger till att man ska begära utdrag ur belastningsregistret vid 
anställning. Vi tycker också att Socialdemokraternas yrkade att ärendet kompletteras med 
ett auktorisationsvillkor om kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal borde 
ha bifallits.” 
 
- - - - -  
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§ 55 KFKS 2021/1213 

Införande av visselblåsarfunktion 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande tillägg till kommunstyrelsens reglemente 
punkten M (ny 8). 
 
8. Ansvar för kommunens samlade visselblåsarfunktion. 

Ärendet 
Utifrån en ny lagstiftning som ger skydd för personer som rapporterar om 
missförhållanden på arbetsplatser, så kallade visselblåsare, sker ett arbete med 
implementering i Nacka kommun. Utifrån den nya lagstiftningen kan kommunen få 
relevant information om eventuella missförhållanden som är av allmänintresse och därmed 
hantera och förebygga eventuella felaktigheter inom kommunens organisation. 
Kommunstyrelsens reglemente föreslås få ett tillägg som anger att kommunstyrelsen 
ansvarar för kommunens samlade visselblåsarfunktion. Därutöver föreslås även att den nya 
visselblåsarfunktionen bör nyttjas i ett bredare perspektiv för att fånga upp eventuella 
missförhållanden som är av allmänintresse. Även allmänheten föreslås därför kunna lämna 
tips i visselblåsarfunktionen även om dessa inte ingår i den personkrets som lagstiftningen 
omfattar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 20 december 2021, § 403 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben, daterad den 9 
december 2021 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), Fredrik 
Holmqvist (V), YuSie Rundkvist Chou (NL) och Martin Hellströmer (S), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Anders Tiger (KD) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  

Protokollsanteckningar 
YuSie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan välkomnar att lagstiftningen kring visselblåsare skärps. Beslutet är helt i linje 
med vår vision om större möjligheter för såväl medborgare som personal och andra 
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berörda att kunna anmäla när saker inte står rätt till. Det är synd att inte allmänheten kan 
vara helt anonym vid tips/anmälan, något vi hoppas att det ska gå att finna en lösning på.  
Vi tycker dock det är anmärkningsvärt och slappt att tjänsteskrivelsen under rubriken 
Konsekvenser för barn anser att ”Inga direkta konsekvenser för barn finns”. Nog får det 
ganska stora konsekvenser för barn om en kommun ljuger i miljöenkäter för att komma på 
pallplats, men ramlar långt ner på rankningen när man blir granskade och börjar ge 
sanningsenliga svar. Det får ganska stora konsekvenser för barn att växa upp i en kommun 
där det förekommer riggade utredningar, bristfälliga beslutsunderlag och knapphändig 
information för oppositionen, så att demokratin sätts ur spel och folk förlorar tilltro till vårt 
politiska system. Konsekvenser kan bli förödande.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna välkomnar en precisering och utvidgning av visselblåsarfunktionen i 
kommunen, en fråga där Sverigedemokraterna sedan tidigare har haft ett engagemang 
genom skrivningar om visselblåsning i sin budgetmotion. Ett viktigt påpekande är att 
visselblåsning inom hemtjänst och hemsjukvård måste omfattas av en alldeles speciell 
uppmärksamhet eftersom både brukare och anställda, i synnerhet timanställda, är i starkt 
beroendeförhållande till anordnare och behöver ett alldeles speciellt skydd.  
Missförhållanden hos anordnare eller i kommunala verksamheter i övrigt kan i regel rättas 
till genom uppmärksamhet, visselblåsning eller annat, varefter marknadsmekanismer träder 
i kraft till nackdel för anordnare som inte räcker till för sin uppgift, men hemtjänst och 
hemsjukvård har en specialställning. Dessa verksamheter ska fungera varje dag, även för 
svaga och utsatta personer bland brukare som inte har lätt att byta eller ens ifrågasätta. 
Tiden före och under ett eventuellt nödvändigt byte av anordnare, är också den av stor vikt 
och kan bli en negativ faktor och ett orosmoment för en person som har stort behov av 
hemtjänst och hemsjukvård. Det bytet får om möjligt gärna undvikas, för brukarens skull. 
Därför är visselblåsning, och den kvalitetsgranskning som ligger i den, en central och viktig 
fråga.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Ett viktigt beslut som äntligen är på plats. I en kommun som Nacka där mycket av 
offentligt finansierad verksamhet upphandlas och läggs på entreprenad så har det varit ett 
problem att rättigheter för anställda inte följt med då den lagstiftning som funnits enbart 
skyddat offentligt anställda. Det viktigaste är att verksamheter kan granskas så att det som 
vi gemensamt förvaltar är av högsta kvalitet. Det är också ett spännande grepp Nacka tar 
med att utvidga visselblåsarrättigheten även till medborgare.” 
 
Fredrik Holmqvist lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det ska vara självklart att man kan påtala missförhållanden oavsett vem som driver 
verksamheten. Arbetstagare som slår larm om missförhållanden på sin arbetsplats ska ha ett 
starkt skydd mot repressalier. Det är en förutsättning för att arbetstagare ska våga larma om 
missförhållanden och en grundläggande del av ett fritt och demokratiskt samhälle. 
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Under den här mandatperioden har vi med jämna mellanrum fått höra om fusk och 
oegentligheter inom kommunens omsorgstjänster. Fusk som drabbar både brukare, 
anställda, skattebetalare och arbetsmarknad. Kommunen har hittills haft svårt att hitta de 
brottsliga företagen och varit långsamma att agera. 
Därför är en visselblåsarfunktion ett välkommet tillskott i Nacka. 
Vänsterpartiet anser att en visselblåsarfunktion helst bör kompletteras med en utökning av 
meddelarskyddet och efterforskningsförbud att gälla fler områden inom privat verksamhet. 
När en visselblåsarfunktion nu ska införas i kommunen räcker det inte med att funktionen 
finns, den måste också åtföljas av en utbildnings- och kommunikationsinsats till anställda 
och underleverantörers anställda.  
Visselblåsarfunktionen ska vara lättillgänglig, och det ska tydligt framgå hur ärendet 
kommer att behandlas, vilket skydd och rättigheter visselblåsaren har, samt hur det går att 
följa sitt ärende.” 
 
- - - - -  
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§ 56 KFKS 2021/307, 2018/68, 2015/19 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Jarlaberg 
Jarlabergsvägen, fastighet Sicklaön 367:5 m.fl., västra 
Sicklaön 
Utbyggnadspromemoria samt beslut om budget för genomförandet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bevilja budget för stadsbyggnadsprojekt Jarlaberg 
Jarlabergsvägen, 99925100 med -12 miljoner kronor netto för år 2024 och framåt. 

Ärendet 
Stadsbyggnadsprojektet Jarlaberg Jarlabergsvägen är ett byggherreprojekt där koncernen 
ALM Equity AB är exploatör och utvecklar Jarlaberg med nya flerbostadshus med 
verksamheter i bottenplan. Stadsbyggnadsprojektet möjliggör cirka 110 nya bostäder och 
900 kvadratmeter verksamheter. Del av kvartersmarken ägs av Nacka kommun som 
kommer att överlåta området till exploatören. Exploatören har erhållit ett bygglov på 140 
bostäder. Utbyggnadspromemorian beskriver utbyggnad av allmänna anläggningar, vilka 
består av gata och torg samt utbyggnad på kvartersmark. Utbyggnad av bostadsbebyggelse 
på kvartersmark planeras påbörjas Q2 2022 och utbyggnaden av allmänna anläggningar 
planeras att påbörjas ungefär samtidigt. 
 
Stadsbyggnadsprojektets totala projektkalkyl genererar ett netto om cirka -27 miljoner 
kronor. Tillsammans med medfinansiering av tunnelbanan om cirka 5,5 miljoner kronor 
samt markintäkter om cirka 34 miljoner kronor erhåller kommunen ett positivt netto om 
cirka 12,5 miljoner kronor. 
 
Budget föreslås tilldelas för stadsbyggnadsprojektet Jarlaberg Jarlabergsvägen, 99925100, 
från budgetramen för stadsbyggnadsprojekt för år 2021-2023, vilken beviljades av 
kommunfullmäktige den 16 november 2020, samt beviljas för år 2024 och framåt, med 
totalt -33,6 miljoner kronor netto. I detta ingår 27 miljoner kronor i investeringsutgifter. 
Den tidigare markintäkten om 6,6 miljoner kronor ska även räknas av då denna inte ska 
ingå i det enskilda projektets budget utan ingår i kommunens driftsintäkter. Detta är endast 
en bokföringsteknisk åtgärd som följer av ändrade redovisningsprinciper. 
 
Kommunalt övertagande av allmänna anläggningar medför ökade driftkostnader om cirka 
0,2 miljoner kronor per år samt ökade kapitaltjänstkostnader på cirka 1 miljon kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 20 december 2021, § 404 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad samt enheten bygg och anläggning 
daterad den 6 december 2021 
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Bilaga 1 Utbyggnads-PM 
Bilaga 2 Exploateringsavtal 
Bilaga 3 Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Tomas Ottosson 
(V), Martin Sääf (L), Christina Ståldal (NL) och Sidney Holm (MP), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Det behövs hittas en lösning på problemet med återvinningsstationen som nu finns där 
nya hus ska byggas. Alternativ plats i närheten behöver tas fram. Det kommer att dröja 
flera år innan fastighetsnära insamling av förpackningar är på plats. Återvinningen får inte 
försvåras.” 
 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Byggföretaget bör påminnas om det krav på bostadsnära förpackningsinsamling som är på 
väg genom beslutsmaskineriet. Redan nu bör man låta det påverka utformningen, så långt 
det är rimligt.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Den tidigare versionen av förslaget möttes av en stor mängd synpunkter från de boende, 
med all rätta, då det var ett okänsligt och storskaligt förslag. Detta var också något som vi 
framförde när förslaget togs fram. Vi har även velat se fler hyresrätter samt att mer byggs i 
trä. 
Jarlabergs arkitektur utgick från en tanke om att ha landet på ena sidan och staden på den 
andra, sammanbundna av den gröna parken i mitten. Det hade varit bra att ta vara på den 
idén i det nya utformandet, för att forma det nya i området i symbios med det gamla. 
Nu kommer hela området att bindas samman med överdäckning, kontor och bostäder, 
vilket gör att området kommer att ingå i ett än större sammanhang. Området kommer att få 
en tunnelbaneuppgång, då är det både klokt och rationellt att utnyttja den platsen för 
många lägenheter där folk har möjlighet att bo i kollektivtrafiknära lägen och minska 
bilberoendet.  
Som med många av Nackas stadsbyggnadsplaner hade vi velat se utvecklad dialog och 
utbyte med Nackabor via samtal, utställningar och nya, innovativa, metoder för ökad 
medborgardialog. Samtidigt är vi väl medvetna om hur långt processen har kommit och att 
det inte finns utrymme för detta i skeendet som ligger framför oss. Vi beklagar detta och 
ser fram emot mer inkluderande processer framöver.” 
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Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det väl planerade bostadsområdet Jarlaberg kommer att få tillökning av nya bostäder. 
Nackalistan har tidigare yrkat avslag på husens höjd i förhållande till befintliga hus och 
helhetskaraktär. Fortfarande så kvarstår den kritiken och det vore bra om beslutande 
politiker och byggherrar kunde ta till sig av de. En minskning med en eller ett par våningar 
skulle kraftigt förbättra helheten mellan de nya och gamla husen och områdets karaktär.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det här är ett relativt bra stadsbyggnadsprojekt som nu ska genomföras, allrahelst jämfört 
med hur det första förslaget såg ut. Allting kan visserligen alltid bli bättre men vad som är 
bäst är också relativt. Det är många olika aspekter som en måste tas hänsyn till och i det här 
fallet tycker vi att en har landat i en relativt bra kompromiss även om vi anser att 
kommunen borde ha tagit än större hänsyn till de synpunkter som kom in under 
samrådet.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Exploateringsavtalet är skrivet och detaljplanen antagen varför det är sent i processen att 
ändra riktning. Om det hade varit möjligt hade Vänsterpartiet fortsatt att driva frågan om 
fler hyresrätter i Nacka och att all exploatering måste vara anpassad för att bidra till mindre 
utsläpp av koldioxid.  
Hyresrätter behövs av flera skäl, ett är att det är brist på bostäder som kan efterfrågas av 
medborgare med normala eller lägre inkomster. Bristen på hyresrätter skapar det 
segregerade samhälle som Stockholm och Nacka lider av. Det finns lugnare områden och 
så kallat utsatta områden och spänningarna där emellan löses ut i utanförskap, arbetslöshet, 
ensamhet och rädsla. Våld och kriminalitet.  
När det gäller miljö och klimatmål i genomförande beslutet är det olyckligt att det inte har 
gått att skriva in eller överenskomma om relevanta miljö och klimatmål. Det är här 
frånvaron av att definiera situationen som ett klimatnödläge blir tydlig. Det är just här som 
Nackas klimatpolitik kan göra skillnad, om man vågar släppa handbromsen och se 
framtiden och våra barn i ögonen och genomföra nybyggnationer med de självklara kraven 
på att det ska vara minimala utsläpp av koldioxid i bygg och driftsfas.” 
 
- - - - -  
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§ 57 KFKS 2021/703 

Principöverenskommelse om utveckling av Jaktvarvet, 
Saltsjöbaden 
Fastigheterna Solsidan 52:1 och del av fastigheten Solsidan 2:1 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår föreslagen principöverenskommelse med 
GenovaBaggensfjärdens AB avseende fastigheten Solsidan 52:1 och del av fastigheten 
Solsidan 2:1. 

Ärendet 
Stadsbyggnadsprojektet Jaktvarvet ligger längs Jaktvarvsvägen vid Svartviken i Saltsjöbaden. 
Fastigheterna som ingår i detaljplaneförslaget är fastigheten Solsidan 52:1 som ägs av 
GenovaBaggensfjärdens AB och del av fastigheten Solsidan 2:1, som ägs av Nacka 
kommun. Exploateringsområdet avses detaljplaneläggas för ny bebyggelse omfattande cirka 
3500 - 4000 kvadratmeter ljus BTA bostad med en bebyggelsehöjd på 2 – 3 våningar. 
Enstaka hus kan vara högre. Ett förslag till principöverenskommelse mellan 
GenovaBaggensfjärdens AB och kommunen har tagits fram. Enligt förslaget till 
principöverenskommelse bör områdets karaktär bibehållas och krav på gröna värden och 
arkitektonisk utformning på kvartersmark kan komma att ställas. Föreslagen 
principöverenskommelse klargör ansvarsfördelning och ekonomiska förutsättningar för 
planarbetet och det framtida genomförandet. Principöverenskommelsen kommer i ett 
senare skede att ersättas av ett exploateringsavtal. 
De ekonomiska konsekvenserna av föreslagen principöverenskommelse är av marginell 
betydelse för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 20 december 2021, § 405 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 15 oktober 2021 
Bilaga 1 Förslag till principöverenskommelse 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD), Sidney Holm (MP), 
Tomas Ottosson (V), Christina Ståldal (NL) och Alva Dahn (S), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Alva Dahn lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är synd att ytterligare ett varv och ett verksamhetsområde från Nacka riskerar att 
försvinna. Att kunna behålla delar av den marina verksamheten ser vi som en fördel när 
området nu ska förändras. Den nya bebyggelsen behöver vara anpassad till området och 
marken runt i kring samt innehålla olika typer av upplåtelseform, med fördel hyresrätter, 
och även verksamhetslokaler. Det behövs en blandning av arbetsplatser och bostäder för 
att ha en levande kommun.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Alla fakta är ännu inte på bordet men som helhet är Nackalistan ändå positiv till förslag till 
beslut om bostadsbyggande förutsatt att rekommendationerna från tjänstehandlingen följs. 
Visserligen innebär det förlust av en större varvsverksamhet men när verksamheten inte 
längre är lönsam så kan en ny verksamhet som bostadsbyggande etableras istället. 
Nackalistan förutsätter att den tidigare varvsverksamhetens karaktär i viss mån bevaras 
samt att omgivande grönska i så stor utsträckning som möjligt.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”I start-PM för Jaktarvet finns det bra beskrivet vilka miljö och klimatmål som ställs i 
stadsbyggnadsprojektet, det är positivt och hoppfullt att det sker förändringar i hur Nacka 
kommun ställer krav på exploatörerna för att minska nybyggnationernas negativa klimat 
och miljöpåverkan. Förslagen på mål för miljö och klimatfrågor ser genomarbetat och bra 
ut. Sen återstår naturligtvis exploatörens överenskommelse och det blir intressant att följa 
hur kommunens förhandlingskapacitet kommer att användas och hur väl man kommer 
lyckas.  Vi hoppas på ett resultat som gör skillnad för klimatet på både lång och kort sikt.  
Detta projekt ligger i strandskyddad zon och behöver få dispens för att det överhuvud ska 
gå att bygga på platsen. Det kan ges tillstånd för det men inte för den kommande höjningen 
av havsnivå ytan i östersjön. Höjningen tar ingen hänsyn till politik eller kommunala beslut 
så det är nog bara att flytta upp byggnationerna till ett säkert läge. Kommunens 
klimatanpassningsplan kan vara en riktlinje men det finns också mycket annan forskning 
som bör ligga till grund för vilken höjdsättning av fastigheterna som behövs utredas i 
detaljplanen.” 
 
- - - - -  
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§ 58 KFKS 2021/1141 

Tillägg till sidoavtal avseende tomträtt på fastigheten 
Skarpnäs 2:24 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår förslag på tillägg till sidoavtal avseende tomträtt på fastigheten 
Skarpnäs 2:24 enligt bilaga 1 till enheten för fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse den 15 
november 2021. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 5 mars 2018 att upplåta fastigheten Skarpnäs 2:24 med 
tomträtt till Grafnäs Hyresrätt AB för ändamålet bostäder och förskola. Till 
tomträttsavtalet finns ett sidoavtal enligt vilket Grafnäs åtagit sig att upplåta bostäderna 
med hyresrätt samt att 50 % av bostäderna ska förmedlas via HSB Bosparkö. Sedan 
projektets start har exploateringen av antalet bostäder i Telegrafberget kommit att öka 
betydligt. Grafnäs och HSB avser att träffa en överenskommelse om antalet bostäder som 
ska förmedlas via bosparkön. Mot denna bakgrund har Grafnäs vänt sig till kommunen 
med önskemål att ingå ett tilläggsavtal som syftar till att ändra sidoavtalets villkor om 
bostadsförmedling av hyresrätter från en procentuell andel till ett visst antal. Ett ingående 
av tilläggsavtalet bedöms inte frångå syftet med villkor om bostadsförmedling. Med 
anledning av ovan föreslås att kommunfullmäktige ingår förslag på tillägg till sidoavtal 
avseende Skarpnäs 2:24. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 20 december 2021, § 406 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 15 november 2021 
Bilaga 1 Förslag på tillägg till sidoavtal 
Bilaga 2 Tomträtts- och sidoavtal 
Bilaga 3 Karta 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
  



 
100 (105) 

 31 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 59 KFKS 2021/1139 

Omreglering av avgäld och erbjudande om friköp för 
tomträtt med adress Örkroken 11 i Älta 
Fastigheten Älta 10:42 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Älta 

10:42 till 150 300 kronor per år att gälla från och med den 1 maj 2023 och under 
kommande 10-årsperiod. 
 

2. Kommunfullmäktige fastställer friköpspriset för Älta 10:42 till 5 010 000 kronor. 
Friköpspriset förutsätter att framställan om friköp görs senast den 30 april 2023 
och att av tomträttshavaren undertecknat köpeavtal inkommit till kommunen 
senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

Ärendet 
Fastigheten Älta 10:42 med adress Örkroken 11 i Älta är, sedan den 1 maj 2013, upplåten 
med tomträtt för småindustri och kontor. Innevarande avgäldsperiod löper till och med 
den 30 april 2023 vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas senast 
den 30 april 2022. Tomträttsavgälden för fastigheten Älta 10:42 föreslås höjas från 114 171 
kr per år till 150 300 kr per år under kommande tioårsperiod. Friköpspriset för Älta 10:42 
föreslås bestämmas till 5 010 000 kr under förutsättning att framställan om friköp görs 
senast den 30 april 2023. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 20 december 2021, § 407 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 10 november 2021 
Bilaga 1 Karta 
Bilaga 2 Värdeutlåtande Svefa AB 
Bilaga 3 Tomträttsavtal 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), Martin Sääf (L), Sidney 
Holm (MP) och Esa Örmä (SD) bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till beslutspunkt 1 och avslag på beslutspunkt 2 i 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Alva Dahn (S) yrkade avslag på beslutspunkt 2 i kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Beslutspunkt 1 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutspunkt 2 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi moderater vill ha ett starkt näringsliv, det är grunden för vår gemensamma välfärd. En 
del i detta är att skapa fler industritomter i Nacka så att våra företag kan växa och nya 
etableras. Lika viktigt är att företagen själva får avgöra om de vill äga eller hyra marken. För 
många företag handlar markägandet om långsiktig planering och ansvarstagande och 
möjligheter att få goda lånevillkor för att kunna expandera.  
Vi ser inga problem med att företagen själva äger marken. Men det gör S och V. De vill att 
kommunen ska äga marken själv, en socialistisk grunduppfattning att det offentliga ska äga 
så mycket som möjligt. Det är helt felaktigt att kommunen har större rådighet om vi äger 
än upplåter med tomträtt. Tomträtten ger hyresgästen mycket stark besittningsrätt. Och 
vad skulle vi vilja använda deras mark till?” 
 
Alva Dahn lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi ser en poäng i att kommunen äger mark för att kunna ha rådighet och möjlighet att 
utveckla för olika ändamål. Flera av tomterna i industriområdet redan sålts, vissa av dem 
har varit av mindre strategiskt värde för kommunen och därför har vi inte motsatt oss 
dessa försäljningar. Älta 10:42 anser vi fortsatt är värd att äga och ha rådighet över baserat 
på tomtens placering i området. Där närhet till öppna ytor och andra viktiga tomter som 
kommunen redan äger är det största skälet. Därför motsätter vi oss att erbjuda friköp av 
densamma. Vi vill även tydligt markera mot idén att det är till kommunens ekonomis fördel 
att sälja av tomter, det ger en viss intäkt på kort sikt, men innebär att den ständigt 
återkommande avgäldsintäkten försvinner. Att sälja mark som strategi för inkomst är att 
inte tänka längre än näsan räcker.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det är viktigt och bra att erbjuda företag att kunna köpa loss sin 
mark. Många företag upplever det som en viktig förutsättning för att kunna expandera. 
Fastigheten inklusive fasaden mot norr vetter emot Storkällans väg, där begravningsbilar, 
följen och kyrkogårdsbesökare passerar på väg till Storkällans kapell och kyrkogård vars 
grind ligger ca 100 meter bort. För att inte störa kyrkogårdsverksamheten bör tomten hållas 
städad. Blinkande och störande skyltar mot Storkällans väg bör ej tillåtas och buller bör 
minimeras. Detta anser vi bör gälla alla fastigheterna längs Storkällans väg, d v s Örkroken 
1-13.” 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna avvisar av princip kommunal markförsäljning i de allra flesta fall när 
detta kommer på förslag. Mark är en resurs som det aldrig kan bli mer av, och kommunal 
mark som försäljs kan inte förväntas komma tillbaka till kommunal ägo – försäljningen ger 
en permanent inskränkning av kommunens handlingsfrihet.  
De undantag i markförsäljningsfrågan som Sverigedemokraterna kan se ett behov av 
diskussion om, är när nytillträdande fastighetsägare köper mark i syfte att skapa 
nyetablering av arbetsplatser med stort behov av nyanställningar, i alla fall många tiotals 
nyanställningar. I det fallet får kommunens behov av nya arbetstillfällen vägas mot 
kommunens behov av rådighet över sina marktillgångar.  
I det föreliggande fallet är marken detaljplanerad till småindustri och kontor, och det synes 
inte finnas fler arbetstillfällen att hämta ur förändrat ägarskap. Därför avvisar 
Sverigedemokraterna även i detta fall i princip försäljning med stöd av de argument som 
anförts.  
Den kommunala likställighetsprincipen gör dock att tidigare kommunala beslut i likartade 
frågor blir prejudicerande. Av denna anledning går det i praktisk mening ingenting att göra 
åt detta beslut.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet stöder det här beslutet men anser generellt att det är fel att sälja ut tomträtter 
då dessa har ett stort värde för kommunen, både för den årliga avkastningen, värdet för 
kommande generationer, och som försäljningsobjekt om det skulle krisa i framtiden. Nu 
har detta dock pågått så pass länge att det kan anses vara mot kommunallagens 
likabehandlingsprincip att ändra på förutsättningarna. Tomträtter för industriändamål säljs 
också till fullt pris och inte till reapris som de för småhus och radhus.  
Kommunen tappar dock årliga intäkter från alla de tomträtter som säljs, vilket påverkar 
kommunens driftbudget negativt. Eftersom kommunen sålt så många tomträtter de senaste 
åren handlar det om mångmiljonbelopp årligen i förlorade intäkter. Det är pengar som med 
kommunens sätt att resonera, måste sparas in någonstans, till exempel genom besparingar 
inom välfärden. När Nacka bygger stad skapas å andra sidan nya värden, bl.a. i form av nya 
tomträtter för hyresfastigheter, men vi har aldrig fått se någon form av balansräkning för 
detta. Miljöpartiet tycker det är anmärkningsvärt att det saknas en sammanhållen mer 
långsiktig strategi för kommunens markinnehav. Vår åsikt är att vi bör förvalta 
markinnehavet på ett sådant sätt att avkastningen på detta ökar över tid. På så sätt lämnar 
vi över ett högre värde till nästa generation, istället för att ta av det som tidigare 
generationer har sparat ihop och lämna över ett lägre värde.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet instämmer i tjänsteskrivelsen p. 1 att omreglera tomträttsavgälden men inte 
p.2 att kommunen erbjuder tomträttsinnehavaren att friköpa marken. Det blir en tillfällig 
positiv ekonomisk konsekvens för kommunen men långsiktigt kommer ekonomin 
äventyras. När kommunens mark är såld och inga tomträttsavgälder betalas till kommunen 
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är det för sent att backa bandet. Det är nu som besluten behöver fattas som ger positivt 
utfall för framtiden.” 
 
- - - - -  
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§ 60 KFKS 2021/561 

Försäljning av fastighet i Saltsjö Boo, Moravägen 32 
Fastigheten Nacka Boo 1:887 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår föreslaget fastighetsöverlåtelseavtal 
avseende fastigheten Nacka Boo 1:887 enligt bilaga 1 till enheten för fastighetsförvaltnings 
tjänsteskrivelse daterad den 14 december 2021.  

Ärendet 
Nacka kommun är lagfaren ägare till fastigheten Nacka Boo 1:887 med gatuadress 
Moravägen 32 i Saltsjö Boo. I enlighet med föreslagen anpassningsplan från 2019 finns idag 
inte längre något behov av denna typ av boende då fastigheten inte är lämpad för 
genomgångsbostad för socialnämndens eller arbets- och företagsnämndens behov. 
 
Fastigheten har lagts ut till försäljning på den öppna marknaden. Den föreslagna köparen 
har lagt det högsta budet om 6 miljoner kronor. Ett förslag till fastighetsöverlåtelseavtal har 
tagits fram som kommunen nu föreslås ingå. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 20 december 2021, § 408 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 14 december 2021 
Bilaga 1, Förslag på fastighetsöverlåtelseavtal 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 61 KFKS 2021/368 

Motion – Solcellsanläggningar i Nacka 
Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion väckt av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) i Nacka föreslås att kommunen inför mål 
om solcellsanläggningar i kommunens strategi för miljö- och klimatambitioner samt att 
kommunen utreder hur man på andra sätt kan stimulera solcellsutbyggnader. Motionärerna 
anser att det finns bra information på kommunens hemsida om hur man som privatperson 
kan bidra till ett bättre klimat och uppnå miljömålen genom att installera solceller på sina 
fastigheter men att det saknas ett mål för elproduktion och solcellsanläggningar för Miljö- 
och klimatambitioner i stadsutvecklingen i Nacka. 
Bedömningen är att kommunens ambitioner gällande miljö- och klimatambitioner i 
stadsbyggandet samt det arbete som bedrivs inom energi- och klimatrådgivningen uppfyller 
intentionerna i förslaget. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 20 december 2021, § 409 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten och enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 
29 november 2021 
Bilaga 1  Motionen 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 26 oktober 2021, 

§ 35 
 
- - - - - 
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